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Milí sousedé,

zoufalí lidé dělají zoufalé věci, to je stará zná-
má pravda. A  zoufalé situace s  sebou často 
nesou zoufalé činy. Jistě se mnou budete 
souhlasit, že dopravní situace v  Praze 6 je 
zoufalá. Každodenní kolony, ucpané ulice, 
fronty aut v místech, kde by je nikdo nečekal, 
nájezdy přespolních řidičů, kteří hledají kaž-
dý volný flek, kde by mohli zaparkovat… to 
vše je k uzoufání. Naše radnice na to upozor-
ňuje stále dokola. Bohužel totiž nejsme pány 
téhle situace a bez pomocné ruky pražského 
magistrátu se nám ji vyřešit nepodaří. I proto 
se zastupitelstvo Prahy 6 rozhodlo vyhlásit 
stav dopravní nouze. Magistrátu jsme před-
ložili seznam požadavků a  opatření, která 

podle nás naše zoufání ukončí, nebo alespoň zmírní. Chceme například, aby 
se konečně začala stavět záchytná parkoviště. Chceme, aby se přestalo pře-
šlapovat na místě se stavbou Pražského okruhu. Ten Praha 6 potřebuje jako 
koza drbání. A je schválený. Je dokonce schválený na úrovni státu, je totiž sou-
částí zásad územního rozvoje. Jen neustále někdo cítí potřebu tuto strategic-
kou stavbu brzdit a neustále o ní diskutovat. Co by kdyby. Jak by se mohlo. Co 
kdyby náhodou… Praha 6 říká dost! Vyzýváme magistrát, aby jednou provždy 
debatu o možném a nemožném trasování Pražského okruhu ukončil a stav-
bu umožnil. Je to totiž Praha, která svou neschopností dusí obyvatele Prahy 6, 
protože svou neustálou neschopností rozhodovat a otevíráním stále stejných 
otázek pořád dokola brzdí svůj vlastní rozvoj. Proč máme my v Praze 6 dýchat 
špínu a proplétat se mezi auty, která k nám nepatří, jenom proto, že si někdo 
například z Prahy 7 nebo Prahy 10, na tom úplně nesejde, vzpomene, že by rád 
diskutoval? My například díky paní radní Smutné víme, že obce v okolí Prahy 
stejně jako my důrazně požadují vedení okruhu v  jeho schválené stopě. 40 
starostů okolních vesnic nám písemně potvrdilo, že okruh v žádné alternativ-
ní trase nechtějí. Proto ještě jednou – vážený pane primátore, jste-li skuteč-
ně primátor Prahy a záleží-li vám na jejích obyvatelích, konejte! My v Praze 6 
máme totiž rádi motýle a víme, že i oni, stejně jako lidé, potřebují čistotu a klid. 
A těch se nám díky každodenní dopravní kalamitě zoufale nedostává, a půjde-
-li to takhle dál, nejen, že nebudou motýle, ale nezbyde nám než vyhlásit i stav 
klimatické nouze. Zatím se zastupitelstvo usneslo na vyhlášení klimatického 
ohrožení. Sečteno, podtrženo – přes prázdniny máme za  úkol připravit sérii 
opatření, která vám zpříjemní život v ulicích rozpáleného města a snad i zlepší 
dopravní poměry. Jak jsem ale napsal výše, k tomu všemu potřebujeme praž-
ský magistrát. O jaká opatření konkrétně jde, se dočtete v tomto čísle Šestky.
Začal jsem zoufáním, ale nerad bych jím i končil. Přeci jen je i dost věcí, ke kte-
rým pražský magistrát nepotřebujeme. Třeba veřejné toalety. Dokončili jsme 
jednu u dětského hřiště v Břevnově u Anastázovy ulice, chystají se další v par-
ku Královka a v parku Maxe van der Stoela na Hládkově. Další lokality hledá-
me. Dost bylo zoufání a hledání zapadlých koutků, kde by člověk mohl svému 
zoufání ulevit. 
Na dveře klepou prázdniny. Pro nás na radnici to znamená start sprinterského 
závodu – otevírá se nám totiž dvouměsíční okno, kdy můžeme opravovat škol-
ky a školy. Třeba šatny ve školce v Jílkově. Doufám, že se vám všem léto vydaří. 

Přeji vám krásné prázdniny!  

Ondřej Kolář, starosta

KOMENTOVANÉ PROCHÁZKY PRAHOU 6
17. 7. od 18:00 Procházka Ořechovkou
Zahradní město Ořechovka, družstevní zástavba a  solitérní vily osob-
ností české kultury, například Emila Filly, Vincence Beneše, Bohumila 
Kafky a dalších. Sraz proti zastávce Vozovna Střešovice. Tram č. 1, 2, 25.
21. 8. od 18:00 Procházka Hanspaulkou
Pražské usedlosti v Dejvicích – zaniklé i existující. Od Kodymky ke Špitál-
ce, kolem Karlovky k Mydlářce, také kolem vil Lídy Baarové a Vlasty Bu-
riana. Projdeme i bývalou zahradou usedlosti Hanspaulka. Sraz na auto-
busové zastávce U Matěje, bus č. 131, 216.
Prahu 6 vám přiblíží průvodkyně Hedvika Čenková. Vstup zdarma, po-
čet účastníků není omezen.

UZAVÍRKA HOROMĚŘICKÉ
Technická správa komunikací zahájí opravu 3,6 m dlouhého mostu přes 
Nebušický potok v Horoměřické ulici 15. července. Dojde k úplné demo-
lici stávajícího mostu a výstavbě mostu nového i k přeložkám stávajících 
inženýrských sítí. Zároveň bude řešena směrová i výšková úprava napo-
jení komunikace Horoměřická, výstavba nových opěrných zdí a řešení 
odvodnění. Realizace bude prováděna za úplné uzávěry komunikace, 
která potrvá do konce června roku 2020. Objízdná trasa nebyla v době 
uzávěrky upřesněna. Více info na https://opravujeme.to/action/832/.

ZŠ NA DLOUHÉM LÁNU HLEDÁ KOLEGY
ZŠ a MŠ Na Dlouhém lánu hledá alternativně naladěné kolegy pro výuku na 
2. stupni montessori. Požaduje pedagogické vzdělání a  znalost montessori  
pedagogiky. Nabízí přátelské prostředí, podporu a  možnost dalšího vzdělá-
vání. Více informací u  ředitelky školy Renaty Riedlové na e-mailu rriedlova@
zsdlouhylan.cz.

HANSPAULSKÝ FESTIVAL OPĚT POMÁHAL
Hanspaulský festival se opět velmi vydařil a ve prospěch Základní školy 
speciální Rooseveltova, která se věnuje žákům s mentálním postižením, 
s autismem, s vývojovými poruchami a dalšími specifickými poruchami 
učení, vybrali pořadatelé na dobrovolném vstupném 16 466 korun.
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SITUACE JE, ANEBO SE BRZO STANE 
KRITICKOU A HLAVNÍ MĚSTO KONÁ 
MÁLO NEBO NIC – TAK BY ŠLO JED
NODUŠE SHRNOUT DŮVOD, PROČ 
ZASTUPITELÉ VYHLÁSILI V PRAZE 
6  STAV DOPRAVNÍ NOUZE A STAV 
KLIMATICKÉHO OHROŽENÍ. 

„Občané Prahy 6 jsou dlouhodobě vystavo-
váni hluku a  prachu, a  to zejména tranzitních 
vozidel. Magistrát hlavního města tuto situaci 
dlouhodobě neřeší. Vyhlášení dopravní nouze 
je pro něj výzva, takové poslední zvolání, aby 
problémy v dopravě začal urychleně řešit,“ vy-
světlil zastupitelům radní pro dopravu Jiří Lála 
(ODS), který návrh na vyhlášení dopravní nouze 
za  klub ODS představil. Spolupředkladatelem 
se stala koalice KLID/TOP 09 a  KDU-ČSL. Po-
stupně se s návrhem ztotožnily i další strany za-
stupitelstva. „Politika je také o gestech a já vní-
mám tohle usnesení jako gesto, kterým Praha 
6 říká, že naše situace je vážná, proto se jí mu-
síme intenzívně zabývat a  požadovat po  hlav-
ním městě maximální součinnost. Schválení 
zastupitelstvem dodá dokumentu patřičnou 
váhu a  mělo by tak vylepšit naše vyjednávací 
pozice s  magistrátem,“ vysvětlil nutnost přijetí 
dopravní nouze starosta Ondřej Kolář. (KLID/
TOP 09). Materiál byl schválen 29 hlasy, proti 
nebyl nikdo.

Dokument dopravní nouze požaduje 
po hlavním městě: 
  Vyvíjet tlak na dokončení Silničního okruhu 

kolem Prahy.
  Pokračování přípravy Městského okruhu 

v navazujících částech (Balabenka).
  Okamžité zahájení přípravy realizace Břev-

novské radiály v zahloubené variantě.
  Realizace tramvajové trati Dědina a Suchdol 

včetně navazujících P+R a  tramvajové trati 
Strahov a odbočky Trója–Bohnice–Kobylisy

  Vyvíjet tlak na  modernizaci železniční trati 
Praha–letiště–Kladno včetně navazujících 
P+R v Praze i Středočeském kraji.

  Prověření možnosti prodloužení metra A Ne-
mocnice Motol – Bílá Hora – Dědina – Dlouhá 
Míle, případně na letiště, a to s finanční spo-
luúčastí státu.

  Realizaci rozšíření Horoměřické včetně na-
pojení na P+R.

  Řešení návrhu na  zavedení emisních zón 
v  Praze, kde celá Praha 6 uvnitř Pražského 
okruhu bude zahrnuta do nízkoemisní zóny.

  Realizaci zavedení mýta pro vjezd do Prahy 
pro mimopražská vozidla.

STAV DOPRAVNÍ NOUZE A KLIMATICKÉHO 
OHROŽENÍ

  Realizaci obchvatu Vítězného náměstí Ev-
ropská – Svatovítská, tzv. KES.

  Zadání studie obchvatu Vítězného náměstí 
(Evropská – Podbaba, tzv. KEP).

  Revitalizaci Vítězného náměstí
  Zavedení expresních autobusových linek 

používajících městský okruh s  preferencí 
na vjezdech do tunelu.

  Zavedení zón placeného stání na celém úze-
mí Prahy 6.

Jde o body, o nichž vedení městské části jedná 
a mnohé z nich začalo připravovat už v minulém 
volebním období i dříve. Nyní je radnice slouči-
la do jednoho důležitého dokumentu. Jediným 
bodem, nad nímž se déle diskutovalo, je zave-
dení světelných závor, tedy semaforů, které by 
v určitých situacích zakazovaly vjezd automobi-
lů na území Prahy 6. Je otázka, zda by městské 
části pomohly, zda by neomezovaly i obyvatele 
šestky a podobně. 

STAV KLIMATICKÉHO 
OHROŽENÍ 

„Praha 6 už dva roky má schválen plán adapta-
ce na  klimatickou změnu, který se daří celkem 
úspěšně naplňovat. Proto podle mě není nutné 
vyhlašovat přímo stav  klimatické nouze, nicmé-
ně vyhlásit stav klimatického ohrožení považuji 
za dobrý krok. Chápu to jako silné gesto Prahy 6, 
kterým dává najevo, že jí není lhostejná pro-

blematika životního prostředí a  jeho ochrany 
a i měnícího se klimatu,“ uvedl na úvod tohoto 
bodu starosta Ondřej Kolář, který má životní 
prostředí v gesci.

17. června 
proběhlo 

na radnici 
veřejné setkání 

na téma „Pra-
ha 6 a adapta-

ce na změnu 
klimatu“.
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Ten den také byla veřejnosti představená po-
citová mapa Prahy 6. Na  jejím vytvoření se 
podílelo zhruba pět set obyvatel, kteří shro-
máždili celkem sedm tisíc podnětů. 
„Pomocí prostorové analýzy byly vybrány 
nejzranitelnější oblasti městské části vůči vl-
nám horka, jak ty současné, tak místa, která 
by se k nim mohla do roku 2030 s ohledem 
na  demografický vývoj přidat,“ řekla v  úvo-
du radní pro strategický rozvoj Eva Smutná 
(KLID/ TOP 09).
Mezi kritická místa pocitové mapy byly za-
řazené lokality s  alespoň deseti  záznamy. 
Nejhůře se lidé cítí na  Vítězném náměstí až 

po  Hradčanskou, na  Patočkově, v  parku 
Maxe van der Stoela  - ovšem pouze proto, 
že zde ještě není vzrostlá zeleň, což se časem 
změní, dále pak na  nezastíněné zastávce 
ve Střešovicích, na Petřinách a Vypichu. Nao-
pak mezi místa s příjemnou teplotou zařadili  
park Williho Brandta, vnitroblok v Lotyšské, 
Puškinovo náměstí a ulice v Bubenči a Dejvi-

cích stíněné vzrostlými stromy. S přítomnými 
odborníky pak občané vedli diskuzi o tom, jak 
kritická místa zpříjemnit.  Opatření byla roz-
dělena do šesti kategorií –  zelená infrastruk-
tura, kam patří vysazování zeleně do  ulic, 
modrá infastruktura, což jsou vodní prvky, 
technická opatření, propustné povrchy, za-
chytávání dešťové vody a ostatní.

V  důvodové zprávě pak byla vyjmenovaná  
opatření, která pomohou:
  Zmírňovat dopady zvýšených teplot, vln ve-

der a tepelného ostrova  – tedy budovat ze-
lené střechy, zelené fasády,  vysazovat uliční 
zeleň a podobně. 

  Zlepšovat hospodaření se srážkovými voda-
mi – zajistit vsakování a zachycování srážek 
v místě jejich dopadu a následně vodu vyu-
žívat pro zalévání vegetace.

  Prosazovat a  zvyšovat požadavky na  ener-
getickou úspornost budov.

  Zlepšit připravenost v oblasti krizového říze-
ní v důsledku klimatických změn.

  Zlepšit podmínky Prahy 6 v oblasti udržitel-
né mobility.

„Zvlášť je třeba se naučit nakládat s  dešťovou 
vodou. Namísto vypouštění do kanalizace ji za-

čít zadržovat, a tím zlepšit podmínky pro údržbu 
městské zeleně. Tím se zároveň ušetří za provoz 
čističky odpadních vod.  Podpora budování ryb-
níků, revitalizace a  obnova potoků a  instalace 
vodních prvků by měly být samozřejmostí,“ říká 
Barbora Truksová (Zelení). Tyto body dokument 
obsahuje. A  radnici kromě jiného ukládá zpra-
covat novou koncepci sekání trávy a  údržby 
zeleně, připravit návrh konkrétních opatření 
v oblasti vsakování a zadržování dešťové vody, 
provést pasportizaci studní, pramenů a  toků 
na  území Prahy 6, zpracovat koncepci rozvoje 
a umístění mlhovišť, pítek a dalších vodních prv-
ků jak ve veřejném prostoru, tak třeba v areálech 
školských zařízení. Dále pak zpracovat koncepci 
rozmístění nabíjecích stanic na  elektromobily 
nebo vybrat pilotní školská zařízení pro realizaci 
zelených fasád a střech. 

V  závěru dokumentu městská část žádá obča-
ny Prahy 6  i ostatních městských čtvrtí a měst, 
aby svojí spotřebitelskou volbou, hospodaře-
ním s  energií, s  vodou, odpady a  druhotnými 
su rovinami, využíváním hromadné dopravy, 
přechodem na elektromobilitu, pokročilá paliva 
a jiná alternativní paliva s dalšími formami eko-
logicky odpovědného chování podpořili klima-
tickou politiku a závazky nejen Prahy 6, ale celé 
republiky. „Klimatické neutrality lze dosáhnout 
pouze odvážnými politickými rozhodnutími, 
individuální předsevzetí občanů nemohou mít 
nikdy takový dopad. Vyhlášení klimatického 
ohro žení je prvním krokem v tomto duchu,“ do-
dává k dokumentu opoziční zastupitel Vladimír 
Šraier (Piráti). 
Pro stav klimatického ohrožení hlasovalo 32 za-
stupitelů,  proti nebyl nikdo.

SEDMNÁCTÝ ČERVEN BYL VYHLÁŠEN MEZINÁRODNÍM DNEM PROTI ROZŠIŘOVÁNÍ 
POUŠTÍ A SUCHA

Pocitová mapa Prahy 6 ukazuje lokality s nadměrným horkem.   
Jde o oblast Vítězné ho náměstí, a to nejen kolem Evropské ulice, ale také směrem k Podbabě, oblast ulic 
Patočkova, Bělohorská – Kajetánka, Na Petynce, tedy na roz mezí Břevnova a Střešovic a také o Kamýckou 
ulici a okolí v Suchdole.  Graf nabízí nabízí nejčastěji doporučovaná opatření, která mohou přehřívání 
města zmírnit.
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MLHOVIŠTĚ JSOU JEDNÍM Z JED
NODUCHÝCH A EFEKTIVNÍCH 
 ZPŮSOBŮ, JAK ZLEPŠIT KLIMA 
VE MĚSTĚ BĚHEM LETNÍCH VEDER. 
PRAHA 6 JEJICH ROZŠIŘOVÁNÍM 
ALESPOŇ ČÁSTEČNĚ REAGUJE 
NA VYHLÁŠENÍ STAVU KLIMATICKÉ
HO OHROŽENÍ.

První mlžítko se stalo velmi elegantně součástí 
nově instalované plastiky Žofie Chotkové před 
Píseckou branou. Poskytuje ochlazení turistům 
mířícím k Pražskému hradu, návštěvníkům brá-
ny, ale i dětem z nedalekého dětského hřiště. 
„Chceme, aby dopady veder byly co nejmen-
ší, proto připravujeme řadu dalších opatření 
ve veřejném prostoru,“ uvedl místostarosta pro 
veřejný prostor Jakub Stárek (ODS). Další mlho-
viště nechala Praha 6 instalovat ke hřišti v Ana-
stázově ulici na Břevnově. „Využili jsme instalace 
přípojky k novému WC a na vodu napojili i ml-
hoviště. V  červenci přibudou další dvě u  hřišť 
v Banskobystrické a v Turkovské ulici,“ upřesňu-

je Stárek s tím, že mlžící sprcha představuje pro 
děti zábavu a osvěžení v  jednom. Mlžící trysky 
vytváří lehký mlžný opar v okolí. Radnice nasta-
ví zkušební provoz několik hodin denně, upra-
vovat se bude podle potřeby.  „Odhalení Vějíře 
Žofie Chotkové může být dobrou ilustrací, co 
dělat a co nedělat tváří v tvář změnám klimatu,“ 
upozorňuje Petr Píša, zastupitel za Zelené, a po-
kračuje:  „Praha 6 říká, že je si vědoma problé-
mů oteplování, takže sochu opatřila mlžítkem. 
Jenže celé předpolí Písecké brány bylo zároveň 
vydlážděno a působí tak nyní jako velký tepelný 
ostrov. Nebylo by lepší, vedle instalace mlžítek, 
se snažit o to, aby se město dále neoteplovalo?“
Tím však snaha zlepšit prostředí města v  tro-
pických dnech nekončí. Praha 6 se inspirova-
la u  sousední městské části, kde se osvědčilo 
umístění malých mlžítek u  restaurací. Radnice 
při pravuje nákup těchto zařízení, která by dala 
zdarma k dispozici provozovatelům. „Naší pod-
mínkou je, aby mlžítko bylo umístěno ve veřej-
ném prostoru,“ uvedl Stárek s tím, že by zařízení 
mohla Praha 6 zapůjčit i  do  několika desítek 
podniků. 

PARNÉ LÉTO ZPŘÍJEMNÍ MLHOVIŠTĚ

Slavnostní odhalení plas-
tiky Vějíře Žofie Chotkové 

před Píseckou bránou.
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TÉMA VYDÁNÍ

V Praze opět ožívá debata o smyslu takzvané 
vodní tramvaje. Lodní linky na Vltavě by moh-
ly být součástí městské hromadné dopravy. 
Praha 6 nápad podporuje. Rada hlavního měs-
ta zadala vypracování studie, která by měla 
ukázat podrobnosti. Argumentem pro možný 
vznik lodních linek v  rámci MHD je rostoucí 
množství aktivit konajících se na  vltavských 
březích. Pravidelná lodní doprava by mohla 
zajistit alternativní obsluhu vltavských břehů 
a v některých lokalitách zajistit i nová spojení 
vltavských břehů. „Praha 6 si od  případného 
spuštění vodní linky slibuje komfortní obsluhu 
prostoru Stromovky s vazbou na tramvaj, vlak 
a autobus,“ říká předseda dopravní komise Vla-
dimír Šuvarina (ODS). Studii má do konce roku 
předložit ROPID. Očekává se od  ní, že ukáže, 
zda by vodní tramvaj ve  městě měla smysl 
a čím by prospěla MHD. Vodní tramvaje jezdí 
v  Benátkách, Kodani nebo na  Temži v  Lon-
dýně. V  Praze je v  rámci MHD možné plout 
na osmi linkách přívozů v místech, odkud je to 
k mostům daleko. Tři převozní linky jezdí celo-
ročně, zbylé jsou sezonní. 

PRAHA ZKOUMÁ MOŽNOST 
VODNÍCH TRAMVAJÍ

Praha 6 současně připravuje postupnou revita-
lizaci ručních vodních pump, kterých se spolu 
s  občany podařilo vyhledat na  území městské 
části celkem 28. Jsou buď na pozemku Prahy 6, 
nebo magistrátu a  jsou v  různém technickém 
stavu, a většinou tedy spíš špatném. „Na nákla-
dy radnice provedeme pasportizaci, která nám 
ukáže, jak je na  tom především stav studen 

pod pumpami. Jestli je tam voda a nakolik jsme 
schopni ji dostat nahoru. A  tam, kde to půjde, 
chceme postupně pumpy opravit. Nemáme 
ambici garantovat v nich pitnou vodu, měly by 
spíš sloužit jako možnost opláchnout si ruce bě-
hem procházky, dát napít psům, omýt si boty 
od bláta, nebo i jako voda na zalévání,“ vysvětlu-
je Jakub Stárek. Radnice má v tomto i podporu 

opozice. „Vítáme jakékoliv vodní prvky ve veřej-
ných prostranstvích. Pítka v ulicích přinesou ko-
nec žízně a plastových lahví u místních i turistů. 
Za minimální investiční i provozní náklady zna-
menají velký přínos pro pohyb lidí ve  vyprah-
lých městech. Nastal čas pítka v ulicích i parcích 
instalovat,“ konstatuje zastupitelka za  Piráty 
Jana Kabelová.

Žáci 7. tříd ZŠ J. A. Komenského se zúčastni-
li pod vedením lektorů z Ekocentra Koniklec 
projektu Stavitelé města III. Cílem aktivity 
bylo provést výzkum v oblasti odehrávajících 
se klimatických změn – přílišného sucha, vy-
sokých teplot či povodní. Na  jeden den se 
žáci stali badateli v  různých oblastech – so-
ciologové například hovořili s občany žijícími 
v  naší městské části, matematici zkoumali 
obsazenost projíždějících dopravních pro-
středků, návrháři vymýšleli novou podobu 
nejbližšího okolí školy. Následně žáci zpra-
covali výzkumná data a  navrhli realizovatel-
ná adaptační opatření, díky nimž by mohli 
vlastními silami zlepšit situaci ve  veřejném 
prostoru či na  pozemku školy. Tato opatření 
poté vybrané žákyně 7. A a 7. B prezentovaly 
zástupcům veřejné správy a odborné porotě 
na  magistrátu. V  konkurenci dalších devíti 
škol z  celé Prahy se podařilo dívkám ze 7. B 
získat první místo – a pro školu tak vyhrály 10 
tisíc korun, díky nimž mohou navržený nápad 

uskutečnit. Na třetím místě skončili mladí vý-
zkumníci ze ZŠ Hanspaulka, kteří překvapili 
svým nápadem rozmístit po městě automaty 
s  takzvanými seed bombs, tedy osivovými 
koulemi, které by lidé mohli vysévat ve svém 
okolí, a tím by přispěli k jeho zazelenění. Také 
oni si odnesli šek na 10 tisíc a zkusí tyto auto-
maty realizovat. 
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POLITICKÁ DISKUZE

MARIE KUBÍKOVÁ/ODS
Vyhlášení těchto výjimeč-
ných stavů vnímám jako 
krajní řešení. Dopravní kri-
ze je zřejmá každému řidiči 
i chodci, kteří se po Praze 6 
pohybují, a my máme velmi 
malou možnost tuto tíživou 

situaci ovlivnit. Většinu zásadních dopravních 
staveb či opatření musí prosadit magistrát, 
a právě jeho zástupce v čele s primátorem jsme 
tímto krajním řešením chtěli vyburcovat. Bez 
jeho aktivní role se nekonečné kolony neroz-
jedou. S klimatickým ohrožením je to složitější, 
vědci se přou o  příčiny a  následky. Jedni vidí 
ve  změně klimatu a  vymírání druhů přirozený 
běh života trvající miliony let, druzí bijí na po-
plach. Zde ovšem obec může konat a my jsme 
se shodli, že konat budeme. Vnímám, že toto 
téma bývá často politizováno. Já preferuji činy, 
prověřuji možnosti využití dešťové vody pro 
zálivku školních zahrad, nové plánované stavby 
škol a školek doplňuji zelenými střechami či stě-
nami. Chystám se využít dotací na rekuperační 
filtrování vzduchu ve třídách a instalují se první 
mlžítka ve vyhřátých ulicích.

ROMAN MEJSTŘÍK/ANO
Přijaté dokumenty více 
méně sumarizují doporuče-
ná opatření z  jednotlivých 
dílčích materiálů z minulosti. 
Značná část z nich je při své 
realizaci odkázána na  sou-
činnost magistrátu. Ten při-

chází s  vlastní adaptační strategií ke  změnám 
klimatu a  udržitelné mobilitě. Hlavním poziti-
vem je, že se o problémech diskutuje, i když žád-
ná jednoduchá řešení neexistují. Jako nereálný 
vidím například záměr z pirátského pera vysadit 
1 mil. stromů, prostě není kam. Ponechání vyšší 
trávy má sice svoje opodstatnění, nicméně vše-
ho moc škodí. Na  údržbu vysoké trávy nemají 
firmy potřebnou mechanizaci, v  parnu navíc 
uschne i ta vysoká, dojde k vysemenění plevelů. 
A  chudáci alergici. Je dobře, že vzniká ucelený 
materiál adaptačních opatření dle jednotlivých 
odborných posudků. Zpracování začalo již v mi-
nulém volebním období, většinu samozřejmě 
podporujeme. Praha 6 má velmi kvalitně perso-
nálně obsazený odbor dopravy a životního pro-
středí, který je schopen na nové výzvy reagovat 
a úkoly plnit.

JAN LACINA/STAN
Ve  Vídni vedení města syste-
maticky reaguje na  změnu 
klimatu už několik let. Na pří-
mou otázku mi tam odborníci 
odpověděli, že stav nouze by 
vyhlásili pouze v  případě, že 
by došlo ke katastrofě a umí-

rali by lidé. V případě Prahy 6 jde tedy spíš o "sé-
rii ekologických a  dopravních opatření". Výhrady 
máme k  poplašným slovům „ohrožení“ a  „nou-
ze“, s  většinou dílčích kroků však souhlasíme. 
Až na  výjimky typu světelných závor v  Podbab-
ské ulici. Hlavní město Praha vyhlásilo nedávno 
v  názvu sice opatrnější "klimatický závazek", ale 
stanovilo si v něm zase ambiciózní, podle někte-
rých odborníků nesplnitelný cíl snížit emise CO2 
do roku 2030 o 45 % a do roku 2050 zcela. Jde tedy 
spíš o politickou proklamaci opřenou o ctihodný 
záměr. Ten ovšem celkem ostře kontrastuje na-
příklad se zjištěním, že celých 50 % planetárních 
emisí CO2 stihne vyrobit jeden jediný stát na světě 
– Milošem Zemanem obdivovaná Čína. Příspěvek 
Prahy na celosvětové produkci C02 je samozřejmě 
ve srovnání s Čínou titěrný až neviditelný. Ale jak 
říkají optimisté: Někde se začít musí. V roce 2100 
má být totiž podle současného vývoje ve střední 
Evropě 100 tropických dní ročně.

ONDŘEJ CHRÁST/PIRÁTI
Piráti od začátku svého půso-
bení v  zastupitelstvu Prahy 
6 tlačili na  důslednou envi-
ronmentální politiku. Již loni 
iniciovali platformu „Praha 6 
neplastuje“, jejíž cíle jsou na-
konec obsaženy v  mnohem 

komplexnějším stavu klimatického ohrožení, 
jehož vyhlášení jsme jednoznačně podpořili 
a vítáme ho. S vyhlášením stavu dopravní nouze 
jistě souhlasíme, po téměř dvě desetiletí trvají-
cí nadvládě ODS v Praze 6 i na MHMP je situa-
ce skutečně tristní. Je třeba urychleně přijímat 
opatření, na která za dvacet let předchozích vlád 
v  Praze jaksi nebyl prostor. Tato dvě vážná „vy-
hlášení“ však nemohou zastínit další klíčovou 
událost, která se právě teď na  Praze 6 odehrá-
vá – transformaci společnosti SNEO. Provázejí ji 
velmi podivné okolnosti – rezignace předsedky-
ně představenstva, hádky v  koalici mezi STAN 
a TOP 09 a zneklidňující situace kolem prodeje 
areálu Dračky a investování zisku z něho. Nene-
chejme tedy klimatickou a  dopravní nouzi od-
vést pozornost od  klíčových a  neprůhledných 
přesunů majetku Prahy 6.

MARTINA KAŇÁKOVÁ/
KLID/TOP 09
Vyhlášení klimatického 
ohro žení na  území městské 
části Prahy 6 rozhodně není 
jen prázdným politickým 
gestem, jak se někteří do-
mnívají. Už jen skutečnost, 

že tento návrh podpořili všichni zastupitelé 
bez ohledu na politickou příslušnost, značí jeho 
důležitost a  aktuálnost. V  mnoha ohledech je 
Praha 6 vnímaná jako „ta”, která se snaží být 
vždy o  krok napřed – ani zde není výjimkou. 
Praha 6 se jako první městská část přihlásila 
ke Strategii adaptace hl. města na klimatickou 
změnu, zapojila veřejnost do debaty o klimatic-
ké změně a  jejích dopadech na život v ulicích, 
začala sekat trávu pouze na vyzvání apod. Vy-
hlášením klimatického ohrožení městská část 
dává jasně najevo vážnost situace. Změna ne-
může být  okamžitá, avšak dokument přijatý 
zastu pitelstvem ukládá radním konkrétní úkoly 
a zavazuje je k  jejich splnění do konce tohoto 
roku. Úkoly jsou jasně formulovány a rozhodně 
nejsou pouhými „politickými řečmi”. Není čas 
ztrácet čas...

Může vyhlášení stavu klimatického ohrožení 
a dopravní nouze něco změnit? Jak? 

BARBORA TRUKSOVÁ/
ZELENÍ
Takový svět, jaký známe, je 
v  nebezpečí. Svým usnese-
ním o „klimatickém ohrože-
ní“ dala Praha 6 najevo, že si 
je této skutečnosti vědoma. 
Nejde jen o  prázdná gesta, 

cílem je soubor opatření, jak klimatickým změ-
nám čelit. Za klíčové považujeme tzv. „klimatic-
ké razítko“, které bude u všech investic Prahy 6 
ukazovat, jaký mají vztah k životnímu prostředí 
a ke snižování emisí skleníkových plynů. Každý 
tak bude moci kontrolovat, jakým způsobem 
Praha 6 své závazky plní. Nesmí jít jen o  mar-
ginální úlitby, jako jsou instalace pítek do  ulic, 
edukační programy o pitném režimu či zákazy 
plastových kelímků v budově radnice. I Praha 6 
se musí přihlásit ke  svému podílu v  záchra-
ně planety, například tím, že přejde na  čistě 
 obnovitelné zdroje, bude ekologicky hospoda-
řit s vodou, energiemi a dalšími důležitými zdro-
ji. Nutná jsou též opatření v  oblasti dopravy, 
jako je například redukce vjezdu aut do vnitřní-
ho města. 
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ZE ZASTUPITELST VA

NA ČERVNOVÉM ZASTUPITELSTVU 
PŘEDNESLI JAK ZÁSTUPCI POLICIE 
ČR, TAK MĚSTSKÉ POLICIE ZPRÁVU 
O BEZPEČNOSTI V PRAZE 6. 

Hned v úvodu zazněla potěšující informace, že 
šestka je druhu nejbezpečnější městskou částí, 
a to hned po Řepích. „V letošním roce jsme při-
pravili a  spustili nový bezpečnostní program. 
Věřím, že když bude spolupráce všech složek 
pokračovat, tak se brzy dostaneme na  prv-
ní místo,“ říká radní pro bezpečnost Zdeněk 
 Hořánek (STAN). 

Několik zajímavých čísel z bezpečnostních 
zpráv:
 Na území Prahy 6  došlo k 2096 nehodám, při 
nichž tři lidé zemřeli. 

 Třicet nehod zavinili chodci, usmrceny při 
nich byly dvě osoby, těžce zraněných bylo pět 
a lehce 22. 
 Jak v  roce 2018, tak o  rok dříve vyšetřovali 
jednu vraždu, přesněji pokus o vraždu, kdy pa-
chatel pobodal poškozenou.
 V obvodu Prahy 6 bylo odcizeno 37 vozidel, 
vypátráno 8, tedy 21,6 %. Oproti předloňsku 
to bylo o  38 aut méně, objasněnost se zvýšila 
o 12,3 %. Nejvíce vozidel bylo ukradeno na Břev-
nově – patnáct, a v Ruzyni – devět.
 Městská policie, ačkoli by doprava měla pa-
třit do  jejích kompetencí jen okrajově, řešila 
34 815 dopravních přestupků.
 Největší nárůst u  dopravních přestupků 
 zaznamenala městská policie u porušení záka-
zu vjezdu: z  957 případů v  roce 2017 na  2159 
v roce 2018.
 Celkem bylo zkontrolováno 3705 provozo-
ven a  v  nich odhaleno jedenáct mladistvých 
osob pod vlivem alkoholických nápojů.

Diskuze o budoucnosti SNEO
JAK BUDE VYPADAT A JAK SE PRO
MĚNÍ AKCIOVÁ SPOLEČNOST SNEO? 
DISKUZE ZASTUPITELŮ O TĚCH
TO OTÁZKÁCH BYLA OPRAVDU 
 DLOUHÁ. 

Představenstvo SNEO nechalo na jaře zhotovit 
dokument, který porovnával tři varianty trans-
formace této společnosti. První z  možností 
nabízí změnu právní formy společnosti nebo 
její části. Druhá hovoří o  reorganizaci včetně 
změny stanov a  úpravy náplně činností. Při ní 

by došlo k případné optimalizaci v „odštěpení“ 
některých částí či oddělení společnosti. Třetí 
varianta předpokládá zachování stávajícího 
stavu. Všechny možnosti budou obsahovat 
vyčlenění areálu koupaliště Petynka a jeho za-
členění do majetku městské části Praha 6, což 
dovolí jeho financování i  z  jiných zdrojů než 
pouze z  peněz městské části. S  tím panoval 
souhlas. V  diskuzi pak hlavně někteří opoziční 
zastupitelé kritizovali  hospodaření společnosti 
a další „kauzy“. Tyto otázky členové rady vzápětí 
vyjasnili, také proto při závěrečném hlasování 

38 zastupitelů souhlasilo s usnesením, které na-
vrhuje k posouzení variant transformace SNEO 
vytvořit pracovní skupinu, v níž mají zastoupení 
členové představenstva společnosti, dále před-
seda dozorčí rady, starosta a místostarosta pro 
majetek i všechny strany zastoupené v zastupi-
telstvu Prahy 6. Pracovní skupina vytvoří návrh 
postupu, případně jed-
notlivých kroků k  zadá-
ní právní a ekonomické 
analýzy dalšího naklá-
dání se společností.
Podrobnosti najdete 
v  zápisu ze zastupitel-
stva, viz QR kód.

  Novým zastupitelem za  Piráty se stal Jan 
Lejčko,  který nahradil Viktora Mahrika. Ten 
se svého mandátu vzdal.

  Zastupitelé souhlasili s  udělením čestného 
občanství městské části Praha 6 armádní-
mu generálu Karlu Pezlovi, senátoru Jiřímu 
Růžičkovi, ředitelce Domova seniorů Evě 
Kalhousové a  arciopatu Břevnovského kláš-
tera Petru Prokopu Siostrzonkovi.  Cena 
městské části bude udělena bývalému ředi-
teli LDN Chittussiho Jiřímu Malému a armád-
nímu historikovi Eduardu Stehlíkovi.

  Výbor pro výchovu a  vzdělávání doporučil 
radě městské části schválení dotací na  po-

řádání letních jazykových táborů základními 
školami v souhrnné výši 300 000 korun.

  Komise pro elektronizaci a  digitalizaci 
ve  spolupráci s  výborem pro otevřenost, 
média a  participaci připravují datové sady 
ke zveřejnění formou otevřených dat. Obsa-
hovat budou akce Prahy 6, původní značení 
ulic, žádosti o informace, kapacity škol a ško-
lek a jejich naplněnost v čase a podobně.

  Mandátový výbor se zabýval chystanými 
změnami jednacích řádů a doporučil zastu-
pitelstvu otevřít všechny jeho výbory pro 
veřejnost.

  Kontrolní výbor se věnoval investicím do ze-
leně a  hřišť. Doporučil doplnit smart WC 
o  další způsoby placení, například pomocí 
bezkontaktní platební karty.

  Kontrolní výbor se věnoval pronájmu ob-

jektu Ladronka a upozornil, že městská část 
nevyužívá možnosti, které jí tato smlouva 
umožňuje.

  Kulturní komise projednala úpravy dotační-
ho programu Kultura pro rok 2020 a sezná-
mila se s projektem Kampus Dejvice. 

  Komise životního prostředí projednala 
možnost realizace zelených stěn například 
na Šesťáku nebo realizaci parkletu – pilotní-
ho projektu v ulici Dejvická. Konečné dopo-
ručení ještě nevydala. 

  Zastupitelé souhlasili s tím, aby Praha 6 po-
žádala o  svěření cenných pozemků na  kři-
žovatce ulic Milady Horákové, Pelléova a Ba-
deniho. Jde o  v  současnosti nevyužívanou 
zelenou plochu, v  minulosti zde stály dvě 
vily, které byly zbourané při stavbě tunelu 
 Blanka. 

K R ÁTC E  Z   R A D N I C E 

V Praze 6 je bezpečno, lepší jsou jen Řepy
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AKTUALITY

PRAHA 6 KAŽDOROČNĚ OCEŇUJE 
NEJLEPŠÍ POLICISTY, STRÁŽNÍKY 
A HASIČE. ZA JEJICH PRÁCI, DÍKY 
KTERÉ JE  JEDNOU Z NEJBEZPEČ
NĚJŠÍCH PRAŽSKÝCH ČÁSTÍ, JIM 
PODĚKOVALI PŘEDSEDKYNĚ BEZ
PEČNOSTNÍ KOMISE KATEŘINA BAR
TOŠOVÁ A RADNÍ PRO BEZPEČNOST 
ZDENĚK HOŘÁNEK.

„Chtěl bych poděkovat všem složkám integro-
vaného záchranného systému, které v  Praze 6 
fungují a starají se o naší bezpečnost. Vyzdvihl 
bych především jejich skvělou práci v  oblasti 
prevence, v  této oblasti jsme vzorem ostatním 
městským částem,“ říká radní Zdeněk Hořánek 
(STAN). Ocenění dostali finanční odměnu, která 
má sloužit jako motivace do  jejich další práce, 
ale také jako příklad pro ostatní.

Ocenění policisté
 nadporučík Dalibor Zatkal – za  dlouhodobě 
významný podíl na činnosti MOP Ruzyně, včet-
ně preventivní práce s dětmi a mládeží
 poručík Pavel Polák – za odhalení případu tý-
rání osoby blízké ve společné domácnosti, které 
dovedl až k odsouzení pachatele
 nadpraporčík Tomáš Pysko – za dlouhodobě 
vysoký podíl na zajišťování objasněnosti trestné 
činnosti na území místního oddělení, kde půso-
bí již 19 let

Ocenění strážníci
 Tomáš Jelínek, Josef Kučera, Soňa Tomková 

za  výtečné plnění svěřených úkolů v  průběhu 
celého roku 2018, mnohdy i nad rámec běžných 
pracovních povinností a pracovní doby.
 Jan Prýmas za  záchranu osmileté dívky, kte-
rá se ocitla na nezajištěném balkoně v 8. patře 
panelového domu v ulici Na Petřinách. Strážník 
pro dívku vylezl po lešení, kde ji zajistil a přivolal 
hasiče, kteří dívku pomocí plošiny dostali dolů.

Ocenění hasiči
 nadstrážmistr Jan Svoboda, podpraporčík Jiří 
Pivoňka, nadstrážmistr Jan Ondrouška za  nej-
lepší plnění svěřených úkolů v průběhu celého 
roku, mnohdy i nad rámec běžných pracovních 
povinností.

Z PRAHY 6 MIZÍ POSLEDNÍ RESTAU
RAČNÍ PŘEDZAHRÁDKY NA PO
DESTĚ, TEDY ZVÝŠENÉ DŘEVĚNÉ 
PODLAZE. TÝKÁ SE TO ZAŘÍZENÍ, 
KTERÁ SE NACHÁZEJÍ V PAMÁTKOVÉ 
ZÓNĚ NEBO OCHRANNÉM PÁSMU 
PAMÁTKOVÉ REZERVACE. 

Nařízení památkářů o jejich odstranění má při-
spět k lepšímu vzhledu a také ochránit průchod 
ulicemi. Kromě podest nesmí být na  předza-
hrádkách například plastový nábytek nebo vý-
čepní pult. Při nedodržení podmínek hrozí pro-
vozovatelům pokuty.
Za  zřízení venkovního posezení provozovatelé 
musí platit hlavnímu městu i  městským čás-
tem. Praha 6 se v  minulosti snažila motivovat 
provozovatele restaurací na  svém území, aby 
si předzahrádky pro oživení městské části poři-
zovali. A to tak, že jim nabídla slevu z poplatku 
za zábor veřejného prostranství. Výměnou za to 
požadovala, aby předzahrádky vypadaly co nej-
lépe. Proto v případě, že předzahrádka byla oz-
dobena květinami nebo vyrobena z přírodních 
materiálů, poskytla městská část provozovate-
lům motivační slevu.
Protože jsou ale předzahrádky na  podestách 
v  památkové zóně od  dubna 2015 zakázané, 
hledá Praha 6 nové způsoby, jak restauratérům 
odlehčit. Dlouhodobě se totiž ukazuje, že výše 
poplatku je pro ně rozhodující. Stejně tak je zjev-
né, že předzahrádky vnášejí do ulic život a jsou 
atraktivní pro obyvatele i návštěvníky. „Chceme 
nabídnout slevu za zábor všem restauracím, kte-
ré by se zavázaly, že umožní lidem z ulice využít 
restaurační WC. Aby si člověk mohl odskočit bez 
pocitu, že dělá něco špatného,“ říká místosta-
rosta pro veřejný prostor Jakub Stárek. Praha 6 
bude jednat za  tímto účelem s  majiteli restau-
rací a  zároveň bude iniciovat změnu vyhlášky 
hlavního města, která by takový krok umožnila. 
Restaurace, které by slevu uplatnily, by pak mu-
sely mít na dveřích označení, že je možné použít 
WC jako veřejnou toaletu.

PROTOŽE PO DESETI LETECH KONČÍ 
SMLOUVA PŮVODNÍMU NÁJEMCI, 
VYHLAŠUJE MĚSTSKÁ ČÁST PRA
HA 6 VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA PRONÁ
JEM TENISOVÝCH KURTŮ U ZŠ A MŠ 
V. ČÁSLAVSKÉ NA PETŘINÁCH. 
Pronajmout si lze sportoviště, které tvoří dva te-
nisové kurty s venkovním osvětlením, oplocením 
a dalším příslušenstvím včetně dvou nafukova-
cích přetlakových hal a  sociální zařízení včetně 
šaten a klubovny. Jejich aktuální technický stav 
předpokládá nutnou investici v  podobě výmě-
ny jedné nafukovací haly a  výměnu povrchu 
jednoho z  tenisových kurtů. Podle odhadu jde 
o investici zhruba dva miliony korun, které bude 
muset – stejně jako ostatní opravy a investice – 

provést na své náklady nový nájemce. Smlouva 
bude opět uzavřena na dobu určitou 10 let s tím, 
že nájemce bude opět mít vymezenu provoz-
ní denní dobu sportoviště, o  niž se bude dělit 
se školou. Zájemci mohou své nabídky posílat 
do  18. července 9 hodin do  podatelny ÚMČ 
Praha 6, Československé armády 601/23, 160 00 
Praha 6.  K posouzení a hodnocení nabídek byla 
jmenovaná sedmičlenná komise. 
Bližší informace jsou uvedeny v  podmínkách 
výběrového řízení uveřejněných na úřední des-
ce, případně je poskytnou poskytnou Odbor 
správy majetku a Odbor školství Úřadu městské 
části Praha 6. Kurty měli od roku 1998 pronajaté 
Stanislav, Božena a Michal Chvátalovi, kteří zde 
provozovali veřejné tenisové školy, pořádali tě-
lovýchovné kurzy a dvorce pronajímali.

Ocenění pro nejlepší policisty, 
strážníky a hasiče

Výběrové řízení na tenisové kurty  
u školy V. Čáslavské

Restaurační toalety 
výměnou za slevu
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DOPRAVA

RADA HLAVNÍHO MĚSTA SCHVÁ
LILA V ČERVNU STAVBU NOVÉ 
TRAMVAJOVÉ TRATĚ Z MALOVANKY 
NA STRAHOV.

Nová tramvaj bude kopírovat autobusovou lin-
ku 143 – z Malovanky v Bělohorské ulici pojede 
Vaníčkovou až na  zastávku Stadion Strahov, 
kde bude mít v  současném obratišti autobusů 
konečnou. Délka trasy je 1,3 kilometru. „Za Pra-
hu  6 vítám, že magistrát po  urgencích vrátil 
tuto námi požadovanou trať do hry. Nyní bude-
me hlavní město tlačit k tomu, aby realizace byla 
v co nejkratším termínu,“ říká Jiří Lála (ODS), rad-
ní pro dopravu. Pokud dopravní podnik zahájí 
co nejdříve přípravu projektové dokumentace 
a dokončí ji příští rok, mohla by samotná stav-

ba začít v letech 2023 až 2025. Tramvaj nahradí 
v  současnosti přeplněné autobusy, které vozí 
studenty z  kolejí do  vysokoškolského kampu-
su v Dejvicích. Má totiž mnohem větší kapacitu 
a její provoz je ekologičtější. 
Zrušením linky 143 a  zkrácením autobusu 149 
se také uleví zahlcenému Vítěznému náměstí.  
„Nejen zvýšení komfortu pro cestující z  přetí-
žených autobusů, ale především úbytek auto-
busové dopravy na Vítězném náměstí považuji 
za  velký přínos této trati,“ konstatuje Roman 
Mejstřík  (ANO), který měl dopravu v gesci mi-
nulé volební období. „Výstavbu tramvajové tratě 
podporujeme a byli bychom rádi, kdyby se s po-
dobnou rychlostí budovaly i  ještě potřebnější 
tramvajové trati na Dědinu a do Suchdola,“ do-
dává říká Lukáš Novák, odborník za Zelené.

Praha 6 připravila úpravu dopravního řešení 
v lokalitě Malého Břevnova a v okolí mohyly 
na Bílé Hoře a Manovky. 
Zde bude nově zřízena „zóna 30“ (přednost zpra-
va, omezení rychlosti). Výsledkem má být zjed-
nodušení a  zpřehlednění stavu dopravní situa-
ce i značení. Správce značení, Technická správa 
komunikací, na  základě několikerých urgencí 
Prahy 6, přislíbil realizaci ve druhé polovině roku.
V  oblasti Malého Břevnova zatím nedojde 
ke  zvažovaným úpravám jednosměrnosti. Pra-
ha 6 se dopravní situací v lokalitě intenzivně za-
bývala. V minulosti uspořádala dvě ankety mezi 
místními, jejichž předmětem byla poptávaná 
změna dopravního režimu. „Ukázalo se však, že 
neexistuje většinově přijatelné řešení pro změnu 
organizace dopravy, které by mělo širší podporu 
místních obyvatel,“ uvedl místostarosta pro do-
pravu Jiří Lála (ODS). Dosavadní návrhy přinášely 
komplikaci příjezdů či odjezdů do  oblasti. Také 
se nepovedlo dosáhnout základní většinové 
představy rezidentů o směrování cílové dopravy 
co nejkratší cestou z  komunikací vyšší funkční 
skupiny do  obslužných komunikací. Proto do-
pravní situace nebude v nejbližším období nik-
terak měněna. Zachování stávajícího stavu pod-
porují i dopravní průzkumy, které provedl odbor 
dopravy. Ukazují, že intenzita provozu na nejvy-
tíženějších částech území nevytváří kapacitní 
problémy a i přes výskyt zbytné dopravy je zatí-
žení oproti dalším lokalitám na přijatelné úrovni.
V lokalitě Malý Břevnov připravuje jeden z rezi-
dentů z vlastní iniciativy návrh na úpravu jedno-
směrnosti některých ulic, který se mezi místními 
šíří. Obyvatelé se na  radnici obracejí s  připo-
mínkami k prezentovanému řešení. Praha 6 ale 
nemá se samostatnou aktivitou občana nic spo-
lečného a  není iniciátorem žádného variantní-
ho návrhu na úpravu jednosměrnosti v oblasti. 
Naměřené intenzity provozu a plán dopravní si-
tuace v lokalitě kolem Mohyly najdete na webu 
www.praha6.cz.  

Tramvaje budou jezdit na Strahov

Dopravní úpravy 
na Malém Břevnově

JAKO KAŽDÝ ROK DOJDE O LET
NÍCH PRÁZDNINÁCH K ÚPRAVÁM 
JÍZDNÍCH ŘÁDŮ PRAŽSKÉ INTE
GROVANÉ DOPRAVY. 
Na  všech linkách metra bude v  pracovní dny 
prodloužen interval o  jednu až dvě minuty. 
O  víkendech a  svátcích pojedou soupravy 
na všech linkách v intervalu 7,5 minuty. Na pá-
teřní lince 22 bude ve špičkách pracovních dnů 

prodloužen interval ze 4 na 5 minut, kolem po-
ledne pak z 5 na 6 minut. U ostatních linek dojde 
k úpravě ve špičkách pracovních dnů z 8 na 10 
minut a kolem poledne z 10 na 12 minut. U au-
tobusových linek v Praze 6 dojde k prodloužení 
intervalu linky 131, pendlující přes Hanspaul-
ku z  Hradčanské na  Bořislavku, v  ranní špičce 
na 7,5 minuty a o víkendu z 12 minut na 15 mi-
nut. „Bojoval jsem intenzivně proti omezování 
linky 131, ale bohužel pouze kompromis, který 
je bolestivý pro všechny strany, se dá považovat 
za opravdový kompromis,“ poznamenal k tomu 

předseda dopravní komise Vladimír Šuvarina 
(ODS). O  víkendech nebude v  provozu linka 
143 z  Dejvické na  Strahov. U  linky 107 z  Dej-
vické do  Suchdola bude prodloužen interval 
v pracovní den v  ranní špičce a v dopoledním 
sedle, o víkendu pak z 15 na 30 minut. Linka 147 
z Dejvické směr Suchdol pojede v pracovní den 
v ranní špičce v intervalu 15 minut a v sedle 18 
minut, o  víkendech je celodenně interval pro-
dloužen na 30 minut.
Podrobné informace naleznete na  pid.cz/
prazdninovy-provoz-pid-2019.

Letní změny v MHD
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PARTICIPACE

SPRÁVA ŽELEZNIČNÍ DOPRAVNÍ 
CESTY (SŽDC) PŘIŠLA S NOVOU 
TRASOU ŽELEZNICE DO KLADNA 
S ODBOČKOU NA LETIŠTĚ VÁCLAVA 
HAVLA, KTERÁ VEDEV NĚKTERÝCH 
MÍSTECH VE VĚTŠÍ HLOUBCE, NEŽ 
JSOU NEJHLUBŠÍ STANICE MET
RA.  DRUHÉ SETKÁNÍ S OBČANY 
K TOMUTO PROJEKTU V NÁROD
NÍ  TECHNICKÉ KNIHOVNĚ TAK 
 PROBÍHALO MNOHEM KLIDNĚJI 
NEŽ PRVNÍ.
Nově představená varianta střešovických tune-
lů mezi Dejvicemi a Veleslavínem povede pod 
ulicemi Svatovítská, Norbertov a  U  vojenské 
nemocnice. „Tunely navržené v  takzvané již-
ní variantě jsou vedeny geologicky stabilním 
prostředím, neohrožují zdroje podzemní vody 
a  sestupují až osmdesát metrů pod úroveň 
terénu,“ uvedl Jiří Svoboda, ředitel SŽDC, a do-
dal, že tím bude zřejmě vyřešena nejkompliko-
vanější a nejspíš i nejdražší část projektu. Nová 

trasa se nachází dále od  vodovodní nádrže 
Bruska i  Fyzikálního ústavu a  zohlednila i  po-
žadavky občanů Ořechovky, kteří se s ohledem 
na hloubku trasy báli o své domy. Při hloubení 
tunelů by se měly používat razicí štíty podob-
ně jako při prodlužování metra linky A do Mo-
tola, kdy štíty podcházely přímo pod sídlištěm 
a  prakticky nikdo nic nezaregistroval. „Věřím, 
že tato maximálně odkloněná trasa, která vede 
v mimořádné hloubce, nebude v  rámci území 
Prahy 6 vyvolávat žádné konflikty,“ dodává 
radní pro strategický rozvoj Eva Smutná (KLID/
TOP 09).  Už na setkání se však ozval zastupitel 
Roman Mejstřík (ANO), že lidé z lokalit, kterých 
se nová trasa nyní týká, o záměrech SŽDC nic 
nevědí. „Na setkání chybělo více lidí, kterých se 
nynější změna týká nejvíce, tedy ze Střešovic 
a Břevnova. Nepřišli, protože netušili a neměli 
možnost zjistit, že se jich ražení tunelů vůbec 
týká. Potlesk obyvatel Ořechovky, pro které 
je změna trasy mimo jejich domy pozitivní 
zprávou, nepovažuji za  dostačující vyjádření 
souhlasu veřejnosti s  danou variantou,“ říká 
zastupitel. 

Šedesát tisíc lidí denně 
Zatímco nově připravená a  představená va-
rianta úseku Praha-Veleslavín sklidila od  velké 
většiny přítomných občanů i  spolků pochvalu 
a souhlas, na další trasu z Veleslavína na letiště 
přišlo z  publika mnoho dotazů: jak se dotkne 
železnice rekreační zóny kolem Libockého ryb-
níka? Co se stane s protihlukovou stěnou u Ve-
leslavína? Proč je plánovaná trafostanice právě 
u  Libockého rybníka? Jaká je kapacita vlaků 
a opravdu ulehčí dopravě na silnicích?  Zástup-
ci SŽDC při tom odpovídali, že tyto prvky jsou 
zatím ve  stadiu zpracování  dokumentace, ale 
už nyní je jasné, že zde budou jezdit elektrické 
vlaky, které vydávají minimální hluk, na kolejích 
budou použity pryžové profily, které snižují hluk 
a  vibrace. Až v  poslední řadě pak sáhne inves-
tor ke stavbě protihlukových stěn, a bude-li to 
 možné, počítá se s jejich ozeleněním. K trafosta-
nici u Libockého rybníka zástupci SŽDC uvedli, 
že moc možností k  napájení trati zde nebylo, 
tato se ukázala jako nejlepší. Ještě není jisté, 
o  jaký typ trafostanice půjde, bude-li olejová, 
musí být součástí jímky na  zachycení kapaliny 
pro případ havárie. 
Trať je navržena tak, že zde může jezdit až de-
set párů vlaků za hodinu, přičemž jeden pojme 
zhruba tisíc cestujících.  Reálně SŽDC odhaduje, 
že vlaky využije kolem šedesáti tisíc lidí denně. 
Zbývá tady ještě rezerva pro zvýšení kapacity, 
například až se dobuduje Nová Ruzyně, P+R 
parkoviště na  Dlouhé míli nebo rozrostou-li se 
další města ve  Středočeském kraji.  Několikrát 
také bylo zdůrazněno, že uvolněný prostor 
po současné dráze bude dán do správy Prahy 6, 
která zde vytvoří takzvanou zelenou radiálu – 
volnočasový prostor se zelení, cestami pro pěší, 
odpočinkovými místy, hřišti a podobně.
V  pořadí již třetí setkání s  občany proběhne 
v průběhu podzimu. V tuto chvíli je možné vidět 
animaci části trasy železnice na území Prahy 6, 
viz QR kód v obrázku.

Tunely na letiště povedou ve větší 
hloubce než metro 

Šestku chce vylepšit 54 nápadů 
VE TŘETÍM POKRAČOVÁNÍ PRO
JEKTU NÁPAD PRO ŠESTKU III SE 
SEŠLO CELKEM 54 NÁPADŮ, KTERÉ 
NYNÍ POSTUPUJÍ DO FÁZE POSU
ZOVÁNÍ REALIZOVATELNOSTI.

Mezi projekty převažovaly takzvané malé, tedy 
ty s cenou realizace od 50 do 400 tisíc korun – 
sešlo se jich 35. Do  kategorie velkých s  cenou 
400 tisíc až jeden milion korun je jich zařazeno 
devatenáct. Nápady se týkají téměř všech čtvrtí 
Prahy 6 a najdete mezi nimi dětská a sportovní 

hřiště, kultivaci zapadlých zákoutí, doplnění la-
viček a opravy pěších cest i vytváření komunit-
ních míst pro setkávání. 
„První etapa posuzování nápadů bude probíhat 
během prázdnin. Na  začátku září budou navr-
hovatelé informováni o tom, zda jejich nápady 
byly radnicí posouzeny kladně, případně zda je 
třeba v nápadu něco upravit či změnit tak, aby 
mohl postoupit do  hlasování,“ popisuje další 
postup koordinátorka projektu Tereza Vlasá-
ková.  Pokud bude nápad z  nějakého důvodu 
posouzen jako nerealizovatelný, obdrží navr-

hovatel zdůvodnění, proč se tak stalo. 15. října 
bude vyhlášen seznam nápadů, které postupují 
do hlasování, to proběhne v listopadu. Aktuality 
sledujte na webu www.napadprosestku.cz ane-
bo na www.facebook.com/napadprosestku/.

červená – současná železnice
zelená – podzemní dráha v současné stopě
modrá – původní návrh podzemní železnice
fialová – takzvaná jižní varianta
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Ohlédnutí za Festivalem 
ambasád

KAVÁRNA ČI POHOSTINSTVÍ S KUL
TURNÍM PROVOZEM, KOMUNITNÍ 
CENTRUM A ZAŘÍZENÍ PRO SPORT 
A VOLNÝ ČAS – TAKOVÉ VYUŽITÍ BY SI 
VE ZKRATCE PŘÁLI OBYVATELÉ PRA
HY 6 PRO BUBENEČSKÉ NÁDRAŽÍ. 

Ukázala to anketa, které se zúčastnilo kolem 
osmi stovek lidí. Jejími výsledky by se měl řídit 
i  nový provozovatel nádraží, kterého městská 
část hledá, souběžně připravuje rekonstrukci 
budovy. „Máme před sebou unikátní příležitost 
vdechnout bývalé nádražní budově nový život 
a k tomu odstrašující příklad nádraží Praha-Vy-
šehrad, které zodpovědní činitelé nechali zcela 
zchátrat. Chceme, aby budoucí provozovatel 
mohl ovlivnit podobu rekonstrukce, a  proto 
jej vybíráme už s předstihem,“ konstatuje mís-
tostarosta pro majetek Jan Lacina (STAN). Jako 
referenční budovu označilo vedení městské 
části Píseckou bránu a podle ní nastavilo nájem 
pro budoucího provozovatele ve  výši sto tisíc 
korun ročně. Nájemní smlouva bude uzavřená 

na  deset let. „Pro nás je nejdůležitější kvalita 
projektu a jeho dlouhodobá udržitelnost. Mělo 
by tam být zázemí pro občany, kteří z bubeneč-
ské strany přicházejí do Stromovky. Je to taková 
naše malá Šlechtovka,“ dodává místostarosta.

Kavárna, kultura, sousedé
Bývalou budovu nádraží Praha-Bubeneč vy-
koupilo hlavní město od  Správy železniční 
a  dopravních cest a  začátkem letošního roku 
ji svěřilo městské části Praha 6. Radnice už za-
jistila stavebněhistorický průzkum a  v  rámci 
participace před dvěma lety uspořádala setkání 
s občany přímo v budově nádraží. Po něm zor-
ganizovala anketu, kde lidé mohli rozhodovat 
o tom, k čemu by měl objekt sloužit. Shodli se 

na tom, že by se sem mělo vrátit občerstvení – 
ať už kavárna, či restaurace –, doplněné kultur-
ním provozem a vzniknout by mělo zázemí pro 
komunitní činnost. Část přiléhající ke Stromov-
ce je podle mnohých vhodná k podpoře spor-
tování, tedy například pro půjčovnu a servis kol, 
koloběžek, bruslí a podobně. Radnice by pod-
mínky pro provoz těchto činností ráda vytvořila 
už při rekonstrukci, budoucí provozovatel by 
se tak mohl svými náměty podílet na  podobě 
těchto prostor. Také proto, že vnitřní mobiliář si 
bude nájemce zařizovat sám.
Budova nádraží Praha-Bubeneč je nemovitou 
kulturní památkou, odhaduje se, že její rekon-
strukce bude trvat s přípravou, projektem i vše-
mi nezbytnými razítky zhruba dva roky. Výbě-
rové řízení je vypsáno na  tři měsíce, přihlášky 
budou uzavřeny na  konci září 2019. Nejlepší 
projekt vybere komise, v níž budou zastoupeny 
všechny zastupitelské kluby včetně kompletní 
opozice.

Bubenečské nádraží: rekonstrukce 
a výběr provozovatele

Už počtvrté se konal na Vítězném náměstí 
Festival ambasád food & culture, kterého se 
zúčastnilo padesát zemí. Přišly tisíce lidí. Kucha-
ři pod záštitou svých ambasád pro ně připravili 
tradiční menu různých kontinentů. Na pódiu 
celý den probíhal bohatý kulturní program. 
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MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 SE OPĚT 
STALA ÚSPĚŠNÝM ŽADATELEM O FI
NANČNÍ PODPORU NA REALIZACI 
PROJEKTU MÍSTNÍ AKČNÍ PLÁN 
ROZVOJE VZDĚLÁVÁNÍ PRAHA 6 II 
Z OPERAČNÍHO PROGRAMU VÝ
ZKUM, VÝVOJ A VZDĚLÁVÁNÍ MŠMT.
Místní akční plán Praha 6 – II (MAP II) navazu-
je na  projekt ukončený v  srpnu loňského roku 
a je opět zaměřen na rozvoj vzdělávání v celém 
správním obvodu Prahy 6, tedy včetně Lysola-
jí, Nebušicích a  Suchdola. Cílovými skupinami 
jsou děti a žáci, pedagogové, rodiče i veřejnost. 
Do projektu, který bude pokračovat do března 
2022, se kromě jedné přihlásily všechny mateř-

ské, základní i základní umělecké školy – státní 
i soukromé – tedy celkem 67 škol celého správ-
ního obvodu. Tento fakt svědčí o  tom, že šest-
kovým školám záleží na  tom, aby byly školami 
poskytujícími vysokou úroveň vzdělání.

Šest pracovních skupin
Projekt pokračuje v prohloubení partnerství škol 
a dalších aktérů v oblasti vzdělávání dětí a žáků 
do 15 let, v jeho rámci spolupracují a své zkuše-
nosti sdílí školy bez rozdílu zřizovatele. Podpo-
ruje aktivity vedoucí ke zvyšování kvality vzdě-
lávání, které budou nastaveny podle potřeb škol 
a jejich pedagogů. V průběhu jeho trvání budou 
pokračovat také aktivity pro rodiče a setkávání 
s odborníky nad aktuálními problémy. 

Při úvodní konferenci byly ustanoveny povinné 
pracovní skupiny pro financování, rovné příleži-
tosti, čtenářskou a  matematickou gramotnost. 
K nim přibyly další dvě – pro rozvoj občanských 
kompetencí a  kariérové poradenství a  skupina 
pro zájmové vzdělávání a volný čas.
MAP II chce rovněž přispět i k ucelené koncep-
ci školství Prahy 6, k  posílení manažerských 
kompetencí vedení škol, ke  zvýšení povědomí 
o práci škol. Bude se zabývat i modernizací škol, 
hledáním dalších možností financování, prácí 
s dětmi a žáky s odlišným mateřským jazykem, 
kterých ve školách přibývá, spoluprací s meziná-
rodními školami, které sídlí v Praze 6, i s vysoký-
mi školami a organizacemi poskytujícími nefor-
mální a zájmové vzdělávání.

PO PROBLÉMECH, KTERÝMI 
SI PROŠLA ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
VĚRY ČÁSLAVSKÉ, NASTÁVÁ ČAS 
 UKLIDNĚNÍ. 

Začátkem července se totiž vedení školy ujala 
Helena Patáková (vpravo). Dosud pracovala jako 
učitelka prvního stupně základní školy na Praze 
10, zkušenosti má rovněž z manažerských pozic 
v komerční sféře. Cílem nové ředitelky je přede-
vším zlepšit komunikaci s  rodiči: „Chceme jim 
dát šanci podílet se na dílčích rozhodnutích ško-
ly. A hlavně vést dialog mezi nimi a vedením či 
pedagogem.“  Pedagogického sboru se týká i její 
další úkol. „Je nutné fungovat jako tým, umět si 
vyříkat problémy, ale i pochválit za dobře odve-
denou práci.“ Dále by se ráda zaměřila na pod-
poru využívání moderních pedagogických smě-
rů, rozvoj bilingvního vzdělání, ale i  na  rozvoj 
předškolní výchovy. Marie Kubíková, radní pro 
školství Prahy 6, pevně věří, že příští školní rok 
bude úspěšný, škola bude otevřená a přátelská 
ke  všem žákům i  rodičům, pedagogický sbor 
bude pracovat v  příjemném klimatu vzájemné 
úcty a bude společně tvořit kvalitní, spolehlivé 
zázemí dětem i rodičům.

Pokračuje místní akční plán rozvoje vzdělávání

Nová ředitelka  
ZŠ Věry Čáslavské

OJEDINĚLÝ PROJEKT SPORTÍK, 
DÍKY KTERÉMU ŽÁCI ZÁKLAD
NÍCH ŠKOL PRAHY 6 ZAŽIJÍ 
HODINY TĚLOCVIKU S PRO
FESIONÁLNÍMI TRENÉRY, ÚSPĚŠNĚ 
BĚŽÍ NA ČTYŘECH ZÁKLADNÍCH 
 ŠKOLÁCH, ZŠ A. ČERMÁKA,  
J. A. KOMENSKÉHO, DĚDINA 
A NORBERTOV. 

Od září proto budou trenéři působit ve všech 
prvních třídách na  většině základních škol 

Prahy 6. Jednu ukázkovou hodinu navštívila 
radní pro školství Marie Kubíková 18. června 
na Základní škole Dědina. Tentokrát prvňáčci 
trénovali fotbal, ale příště vyzkouší některý 
z dalších šesti sportů, se kterými trenéři rotu-
jí v  měsíčních intervalech po  školách. „Jsem 
moc ráda, když vidím, že děti sportování 
s trenéry opravdu baví. Možná je v budoucnu 
některý sport chytne a  budou se mu věno-
vat,“ dodává radní Kubíková (ODS). Z dalších 
sportů si děti mohou vyzkoušet judo, ragby, 
florbal, basketbal, házenou nebo volejbal.

Fotbal se Sportíkem na Základní  
škole Dědina
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V ZÁVĚRU ŠKOLNÍHO ROKU SE KO
NAL V PÍSECKÉ BRÁNĚ SLAVNOST
NÍ CEREMONIÁL, PŘI NĚMŽ BYLO 
VYHLÁŠENO 33 ÚSPĚŠNÝCH ŽÁKYŇ 
A ŽÁKŮ ZE ZÁKLADNÍCH ŠKOL 
ZŘIZOVANÝCH MĚSTSKOU ČÁSTÍ 
PRAHA 6. 

Každá škola mohla navrhnout tři děti, z  nichž 
bylo vybráno 33 těch nejlepších, které dostaly 
pamětní list, medaili městské části a také věcné 
dárky.  „Ocenění se dostalo žákům, kteří vynikají 
talentem, reprezentují školu v oborových nebo 
sportovních soutěžích, těm, kteří se zapojují 
do práce ve školách nebo do organizace mimo-

školních aktivit, pomáhají spolužákům, pracují 
nad rámec běžných povinností a  rozvíjejí svoje 
schopnosti schopnosti. Všem patří náš obdiv. Je-
jich nadání a píle jsou pro ostatní velikou motiva-
cí,“ říká radní pro školství Marie  Kubíková (ODS).
Praha 6 současně udělila statut Excelentní ja-
zyková škola pěti základním školám: ZŠ Červe-
ný vrch, Emy Destinnové, Hanspaulka, ZŠ Pod 
Marjánkou a  ZŠ nám. Svobody. Tyto školy do-
kázaly naplnit přísná kritéria pro udělení titulu, 
kterými jsou partnerství se zahraniční školou, 
výuka minimálně čtyř cizích jazyků, výuka před-
mětu v  cizím jazyce, výuka rodilým mluvčím 
a  umístění školy v  horních dvaceti procentech 
ve výsledcích SCIO trestů. 

DĚTSKÝ PĚVECKÝ SOUBOR BĚLÁSEK 
PŘI ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKO
LE BÍLÁ VZNIKL NA PODZIM ROKU 
1999, LETOS TEDY UPLYNE 20 LET 
OD JEHO ZALOŽENÍ. 

Nejstarším dětem z Bělásku je nyní 28 až 30 let, 
nejmladší jsou předškoláci. Za dvacet let trvání 
souboru zpívalo v  jeho řadách několik stovek 
dětí, většinou žáků základní školy Bílá. S Bělás-
kem vystupovaly v  Krakově, Vídni, Bratislavě, 
Jičíně i  Brně. Zazpívaly si v  zoo, v  zahradách 
Senátu, na  výstavišti, Staroměstském náměstí, 
na Ladronce, v Břevnovském klášteře, v Zrcadlo-
vé kapli Klementina i  v  Dětenicích. Pravidelně 
děti navštěvují také domovy pro seniory, školy, 
stacionáře, akce Prahy 6 i  domovské základ-
ní školy. Svůj vznik soubor oslavil v  aule školy 
vystoupením. Představily se děti z  Mateřské 
školy Bílá i soubor Bělásek, celkem 50 účinkují-
cích roztleskalo sál se 150 diváky. Přišli rodiče, 
prarodiče a  sourozenci vystupujících dětí, ale 
i bývalí členové souboru a  jejich rodiče. Ve vy-
nikající atmosféře děti zazpívaly, zatancovaly si 

Úspěšný žák 2019 

Bělásek slavil 20. výročí založení

PŘEHLED OCENĚNÝCH ŽÁKŮ
Barbora Bendová, ZŠ a MŠ T. G. Masaryka
Viktorie Bernová, ZŠ a MŠ Emy Destinnové
Jáchym Brabec, ZŠ a MŠ Antonína Čermáka
Levi Crossan, ZŠ a MŠ Bílá
Nicol Fajgarová, ZŠ Hanspaulka  
a MŠ Kohoutek
Anička Hedbávná, ZŠ Hanspaulka  
a MŠ Kohoutek
Kryštof Judl, ZŠ a MŠ náměstí Svobody 2
Kateřina Kaňáková, ZŠ a MŠ Věry Čáslavské
David Daniel Kaplan, ZŠ Marjánka
Jan Klimpl, ZŠ a MŠ J. A. Komenského
Tomáš Kluch, ZŠ Norbertov
Matylda Kociánová, ZŠ Pod Marjánkou
Agáta Kubátová, ZŠ Dědina
Kryštof Linke, ZŠ Pod Marjánkou
Jakub Mejzr, ZŠ a MŠ Antonína Čermáka
Zdeněk Mudryj, ZŠ a MŠ Na Dlouhém lánu
Adéla Němečková, ZŠ a MŠ T. G. Masaryka
Jiří Rada, ZŠ Dědina
Samuel Rosiar, ZŠ a MŠ Červený vrch
Anna Rozsypalová, ZŠ a MŠ Na Dlouhém lánu
Tereza Setničková, ZŠ a MŠ nám. Svobody 2
Artur Andrej Alexandr Szeredi, ZŠ  
a MŠ J. A. Komenského
Adam Szlifka, ZŠ a MŠ Antonína Čermáka
Sára Šamánková, ZŠ Hanspaulka  
a MŠ Kohoutek
Zuzana Šrámková, ZŠ a MŠ nám. Svobody 2
Jolana Štenglová, ZŠ a MŠ Červený vrch
Aneta Štrosová, ZŠ a MŠ Věry Čáslavské
Michal Švorc, ZŠ a MŠ J. A. Komenského
Vojtěch Tesař, ZŠ a MŠ Červený vrch
Alice Olga Vítová, ZŠ Dědina
Nina Weissová, ZŠ a MŠ Emy Destinnové
Emma Veronika Werbiková, ZŠ a MŠ Emy 
Destinnové

na diskotéce, rodiče měli možnost si popovídat 
a zavzpomínat. Velký dík patří Praze 6, která sou-
bor každoročně sponzoruje celých dvacet let, 
vedení školy Bílá, učitelkám, které se souborem 
i s přípravou oslavy pomáhaly, a i rodičům dětí 
za příspěvky na činnost souboru.

Děti v MŠ Sbíhavá jsou v rámci projektu 
Dětská zahrádka, který trvá už tři roky, 
vedeny k tomu, aby se staraly o květiny 
i bylinky. Školka nakoupila květináče a sub-
strát, rodiče rádi přispívají sazenicemi.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA HANSPAULKA 
PO VZORU MĚSTSKÉ ČÁSTI ZAPO
JILA UČITELE I DĚTI DO PARTICI
PAČNÍHO ROZHODOVÁNÍ O ZLEP
ŠENÍ PROSTŘEDÍ ŠKOLY.
Nejprve si participaci vyzkoušeli učitelé, jed-
notlivci i  skupinky podali celkem sedm pro-
jektů. Svým kolegům je představili na poradě, 
společně o nich debatovali a hlasováním ur-
čili jejich pořadí. Ve škole tak například dojde 
ke  změně prostoru pro setkávání s  rodiči, 
vybaví se terasa a chodby vylepší 3D tapety. 
Učitelé si vyzkoušeli tvorbu, prezentaci pro-
jektů i malou volební kampaň, s níž pak mohli 
pomoc dětem. 
Pro nápady dětí byla vyčleněná částka 20 000 
korun. Projekt byl určen pro páté ročníky 
a  vyšší,  ale zúčastnily se i  třídy mladší. Děti 
vymyslely osm projektů, po  kampani ve  tří-
dách byly vyvěšeny v hale a následoval týden, 
kdy se hlasovalo. Děti nejvíce oslovil papíro-
mat –  automat na školní pomůcky, dále lavič-
ky do haly, nové židle do počítačové učebny, 
ale také vybavení terasy pro výukové účely 
i odpočinek. Částečně se tak propojily nápady 
učitelů a dětí. Na zabydlení terasy se už pracu-
je,  zrealizovány budou i další nápady. Za rok 
chce škola projekt zopakovat.

RUZYŇSKÁ ZÁKLADNÍ ŠKOLA NESE 
JMÉNO PRVNÍHO ČESKOSLOVEN
SKÉHO PREZIDENTA A NYNÍ SE 
MŮŽE POCHLUBIT I JEHO BUSTOU, 
KTERÁ JE UMÍSTĚNA V ZAHRADĚ 
ŠKOLY, NA OČÍCH ŽÁKŮM, RODI
ČŮM I VEŘEJNOSTI. 

Dílo od českého sochaře Břetislava Bendy bylo 
umístěno do areálu školy díky finanční podpoře 
městské části. Proto ji spolu s  ředitelkou školy 
Danou Hudečkovou odhalila i radní pro školství 
Marie Kubíková (ODS). Žáci školy se při té pří-
ležitosti pochlubili svými kresbami prezidenta 
Masaryka a společně si všichni zazpívali Masary-
kovu oblíbenou Ach, synku, synku.

PO ROČNÍ PAUZE SE VE SPOLU
PRÁCI SE ŠPANĚLSKOU ŠKOLOU 
COLEGIOESTUDIO MADRID 
USKUTEČNIL JIŽ TRADIČNÍ VÝ
MĚNNÝ POBYT ŽÁKŮ ZŠ A MŠ 
EMY DESTINNOVÉ.
Třináct dětí ze šestých až devátých ročníků, 
které se učí španělštinu jako druhý cizí jazyk, 
strávilo necelý týden ve  španělských rodi-
nách. Účastnily se výuky, poznávaly Madrid, 

navštívily Museo Reina Sofia i Prado. 
S  novými kamarády poté přiletěly do  Prahy, 
kde nabídly pohostinství zase ve svých rodi-
nách. Španělské děti vzaly do  výuky, před-
stavily jim Prahu, podívaly se do  Poděbrad 
a  společně zažily spoustu příjemných chvil, 
které kazilo pouze chladné počasí. Poděko-
vání patří rodinám žáků za ochotu a vzornou 
péči a panu senátorovi Jiřímu Růžičkovi, před-
sedovi výboru pro výchovu a vzdělávání MČ 
Praha 6, za milé přivítání.

ZÁKLADNÍ ŠKOLA EMY DESTINNOVÉ 
SE ZÚČASTNILA VÝTVARNĚARCHI
TEKTONICKÉHO PROJEKTU HRAVÝ 
ARCHITEKT, KDY DĚTI ZÁKLADNÍCH 
ŠKOL Z ČR MALOVALY OBRÁZKY 
STAVEB KE STÉMU VÝROČÍ ZALOŽE
NÍ ČESKOSLOVENSKÉ REPUBLIKY.

Výstava prací se uskutečnila v zahradách Senátu. 
Mezinárodní výtvarně-architektonický projekt 
Hravý architekt je určený pro děti 3. a 4. tříd zá-
kladních škol a koná se v rámci mezinárodního 
festivalu architektury a  urbanismu Architecture 
Week Praha. Je rozdělen na  tři části: vzdělávací 
obsahuje přednášky architektů, památkářů a te-
oretiků architektury na  základních školách. Ve  

výtvarné části děti nakreslí obrázky architekto-
nických památek a ty jsou pak vystaveny. Novým 
tématem pro další část je Moje architektonické 
dědictví. Výstava prací bude probíhat na podzim 
v  Rožmberském paláci na  Pražském hradě. Vý-
stavy se zúčastnila i ZŠ Červený Vrch.

Masarykova busta před ruzyňskou 
základní školou

Intercambio Praga-Madrid

Škola Emy Destinnové na výstavě 
v Senátu 

Participace 
v základní škole 
Hanspaulka

Dopis od pana 
Křečka
Jednou do Mateřské školy Mládeže přišel do-
pis. Ale nebyl to ledajaký dopis, byl to dopis 
od pana Křečka. 
V dopise stálo, že hledá vhodné místo pro svou 
velkou rodinu a potřebuje zjistit hromadu infor-
mací, které mu dala za  úkol paní Křečková. Tak 
pan Křeček šel a  zjišťoval u  dětí, jaké jídlo smí 
jíst a kde by mohli bydlet. Děti bez váhání začaly 
panu Křečkovi pomáhat. Dokonce jednoho dne 
se v mateřské škole Mládeže rozhodly, že si udě-
lají zahrádku, kde budou pěstovat různé druhy 
zeleniny, ovoce, ale dokonce i bylinky, aby panu 
Křečkovi ukázaly, odkud vlastně pochází jídlo. 
Dále v  programu ekoškoly zjišťují, jak moc se 
plýtvá s jídlem, kolik čerstvého ovoce i zeleniny 
mají ke svačině a zdali jim rodiče čtou týdenní jí-
delníček. A díky těmto informacím se pan Křeček 
s rodinou rozhodli, že budou bydlet v mateřské 
škole Mládeže, kde dodnes žijí spokojeně.
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NA POČÁTKU BYL DOPIS NĚKOLIKA 
VÁLEČNÝCH VETERÁNŮ DO ROZ
HLASU, ZDA BY NĚKDO NEMĚL 
ZÁJEM NATOČIT JEJICH PŘÍBĚHY. 
„TAK VZNIKLO PRVNÍ VYPRÁVĚNÍ, 
DRUHÉ, TŘETÍ… DNES NABÍZÍ PA
MĚŤ NÁRODA TAKOVÝCH PŘÍBĚHŮ 
DEVĚT TISÍC A JE NEJVĚTŠÍ OTE
VŘENOU SBÍRKOU PŘÍBĚHŮ V CELÉ 
EVROPĚ,“ ŘÍKÁ MIKULÁŠ KROUPA, 
ZAKLADATEL PAMĚTI NÁRODA, 
ŘEDITEL POST BELLUM A SYN FI
LOZOFA A NĚKDEJŠÍHO POLITIKA 
DANIELA KROUPY. 

Pamatujete si, jak jste trávil prázdniny před 
třiceti lety, tedy v roce 1989?
To bych se měl zeptat rodičů. Ale asi to byly mé 
standardní prázdniny, které se skládaly z táboru 
u Nečína, který pořádalo nakladatelství  Albatros. 
Táta byl disident, pracoval jako topič, máma 
v  domácnosti. Za  hranice ani do  socialistické 
ciziny jsme kvůli tomu, že táta podepsal Char-

tu 77, nemohli. Ale prázdniny jsme měli skvělé 
i tak. Jezdili jsme za babičkou na  Vy sočinu a vět-
šinu času jsme trávili tam, kde to máme rádi, 
na Cholíně. Za první republiky koupil na břehu 
slapské přehrady poměrně rozsáhlý pozemek 
prapradědeček Josef Záruba-Pfeffermann, ar-
chitekt, majitel stavební firmy, a  svým dětem 
na  Cholíně postavil vilky. A  tak vlastně vznikla 
vesnice, kde ale platí rodinná pravidla. Byl také 
chvíli poslancem za  pokro kovou stranu. Velmi 
prozíravý a zásadový  člověk. Hitler se mu od po-
čátku nezdál. Došlo mu, že  Evropě hrozí smrtel-
né nebezpečí. A tak zvolil toto místo, zapome-
nuté, ukryté v  lesích a  vzdálené od  Prahy, aby 
se měli jeho nejbližší, kde skrývat před válkou. 
Jezdíme tam stále, je to krásné místo, na břehu 
řeky, stále je to trochu úkryt.   

Pojedete tam i letos?
Jistě, scházíme se tam s  rodiči, příbuznými, 
 přáteli…

Myslela jsem, že vzhledem k výročí, které nás 
čeká na podzim, zůstanou historici a badate-

lé celé léto v práci a bez volna, protože bude 
třeba vysvětlovat a  připomínat, co se dělo 
před třiceti lety...
Beru si volno jen dva týdny a máte pravdu, zby-
tek prázdnin bude pracovní. Odjíždím s  naším 
mobilním televizním studiem do  Polska, Ně-
mecka a  Maďarska, kde zpovídáme pamětníky 
druhé světové války a  doby komunismu, kteří 
dostanou 17. listopadu Ceny Paměti národa 
v  přímém přenosu televize z  Národního diva-
dla. Laureáty už máme, letos chystáme meziná-
rodní ročník a  oceňujeme ty, kteří se postavili 
nacistům a  komunistům a  pocházejí ze zemí, 
které byly v doteku železné opony, to znamená, 
z východního Německa, Polska, Maďarska, Čes-
ka a Slovenska. Chceme připomenout, že jsme 
součástí Evropy, Evropané, kteří si váží svých 
práv a svobod, a komunismus padl díky studen-
tům, odvaze našich disidentů, ale i díky ohrom-
nému vzepjetí tisíců lidí z polské Solidarity, ma-
ďarského Demokratického fóra. Nejsme a nebyli 
jsme v tom sami.  

Když jsme u roku 1989. Co si z něj pamatuje-
te? Co vám zůstává vryto do paměti?
Myslíte ze 17. listopadu? S  mámou jsme byli 
na  Národní třídě a  podařilo se nám před tím, 
než studenty sevřely kordony ozbrojenců, pro-
klouznout do  Ostrovní ulice k  tetě a  tam jsme 
se schovali. Pamatuji si ale už Palachův týden 
v srpnu, sedíme na Cholíně u stolu, táta je v Pra-
ze na demonstracích, a my ostatní posloucháme 
chrčivé vysílání Svobodné Evropy. Prožíval jsem 
to ve  svých čtrnácti letech jako veliké dobro-
družství. 

Život se vám asi změnil hodně – z otce disi-
denta byl otec poslanec… Jak se k vám cho-
vala třeba učitelka, před Vánoci to byla sou-
družka učitelka a po Novém roce už jen paní 
učitelka ? 
Učitelé, kteří byli před tím velice úslužní, po-
klonkovali komunistům, jako ředitel, zástupky-
ně ředitele, tak nám v tělocvičně tvrdili, že jsou 
věřící křesťané, mají doma kříž. Bylo až směšné, 
jaký měli strach, že teď je někdo bude za ty je-
jich zločiny, udávání, podlejzání trestat, že snad 
budou viset na  kandelábrech. Těch tvrdých 

bolševiků v učitelském sboru moc nebylo, dva 
nebo tři, ostatní se jen báli, někteří se funkcio-
nářům poklonkovali. Pro mě, pro normálního 
obyčejného kluka, co rád chodil hrát fotbálek 
do  parku a  ničemu moc nerozuměl, bylo děs-
ně zábavné sledovat to překabáťování, jak se 

STÁLE JSEM SRDCEM 
STŘEŠOVIČÁK

Mikuláš 
Kroupa

„TÁTA BYL DISIDENT, 
PRACOVAL JAKO TOPIČ, MÁMA 

V DOMÁCNOSTI“
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A jak jste se dostal od vojáků k Post Bellum?
Na přelomu let dva tisíce a dva tisíce jedna ně-
kolik válečných veteránů generálnímu řediteli 
Českého rozhlasu Kasíkovi napsalo dopis, že 
jim docházejí síly, aby sepsali své paměti, ale 
že kdyby za nimi přišel třeba rozhlasový redak-
tor, tak by mu je odvyprávěli. Dopis doputoval 
ke mně jako redaktorovi vojenského magazínu, 
tak jsem s ním šel za přáteli – historiky Micha-
lem Šimůnkem a Vítem Makariem a řekli jsme si, 
proč zrovna těchto pár veteránů, když jich tehdy 
žilo ještě asi tři tisíce? Pojďme to tedy dělat sys-
tematicky. Generální ředitel Václav Kasík se pro 
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někteří soudruzi vehementně hlásili, že jsou 
na naší straně. Dělali na mě véčka, měli na sobě 
trikolory a podobně. 

Po  třiceti letech se demonstruje proti vládě 
opět…
No jo! Demonstrace vždycky něco nebezpečné-
ho signalizují. Vždycky. Stačí se podívat do ne-
dávné doby. Proti nepořádkům svobodní lidé 
protestují, dokud to jde. Pak je přehluší orga-
nizované průvody a  manifestace nových na-
řízených, „spravedlivějších“ pořádků. Demon-
strace jsou jedním ze způsobů, jak na  malér 
poukázat. Prostě veřejně protestovat. A důvod 
k  protestu je. Protestuji proti Zemanovi, který 
podporuje Putina a podlejzá diktátorům třeba 
v Číně. Protestuji proti trestně stíhanému Babi-
šovi, bývalému komunistovi, registrovanému 
agentovi StB, který se neštítí vládnout s KSČM, 
a  jehož obvinil i nezávislý evropský vyšetřova-
cí úřad z  podvodu. A  protestuji z  obavy, že se 
Babiš snaží skrze ministryni Benešovou ovlivnit 
justici ve svůj prospěch. Neprotestujeme proti 
svobodným volbám, jak říká Miloš Zeman. Jsme 
svobodní občané, a tudíž kontroloři dohlížející 
na  plnění slibů politiků a  jejich dodržování. 
Máme právo protestem vyjádřit, že se nám toto 
prostě nelíbí. Nejsme roboti, co přijdou jednou 
za čtyři roky k volbám. Prezident a premiér by 
nám za to měli být vděční. Pokojná demonstra-
ce je vyjádřením vůle svobodných a sebevědo-
mých občanů. 

Máte pocit, že se nám tedy může nenápadně 
opět vrátit totalita?
Je zde podhoubí, které zasmrádá a  z  kterého 
může vyrůst nový diktátor. Babiš to nejspíš, ne-
bude, ten je s těmi „motýle“ směšný jako kdysi 
Jakeš. Může to být ale někdo jiný. Všimněte si, 
jak se chová Václav Klaus mladší, jakou rétorikou 
mluví Tomio Okamura… A jak se komunisté te-
telí radostí. Jak jim dělá dobře podporovat oli-
garchu Babiše. Velmi dobře vědí kdy a kde být.

A opět je na nich po třiceti letech závislá vlá-
da. Kde se stala chyba, že se to stalo?
Přátelé a  kolegové novináři Adam Drda a  Petr 
Dudek o  tom napsali knihu, která se jmenuje 
Kdo ve Stínu Čeká na Moc – zkratkou KSČM. Vy-
šla před deseti lety, autoři v ní precizně analyzo-
vali prohlášení a  chování komunistů a  doložili, 
že se stane přesně to, co se nyní stalo při hla-
sovací koalici poslanců ANO, ČSSD, SPD a KSČM. 
Komunisté mají jednu vlastnost – nectí liberálně 
demokratická pravidla. Jejich vůle je ovládnout 
zemi a  zvrátit liberálně demokratický systém, 
zničit kontrolní mechanismy, veřejnoprávnost, 
nezávislost moci soudní. Jakmile dostanou 
prostor, vyplní ho. Obsazují rady veřejnopráv-
ních médií, prosazují své zájmy a  dosazují své 
lidi k  policii, do  justice, spor bude o  školství. 
Takhle uvažuje typický estébák a komunista. Ur-

vat a ovládnout. A tak se chová Babiš. A Zema-
novi a jeho poradcům to imponuje. 

Proč a  jak vlastně vzniklo v  roce 2001 Post 
Bellum? 
Byl jsem ještě na vojně a po povinném výcviku 
mě zařadili na post redaktora vojenského časo-
pisu, kde jsem měl na starost rubriku Když jsem 
já sloužil… Ptal jsem se lidí, jak prožívali vojnu. 
Mnohem více než těch mladších jsem se ptal 
těch starších a  válečných veteránů a  byl jsem 
přímo uchvácen těmi příběhy. Tak vlastně začaly 
vznikat první příběhy pro Paměť národa.

Mikuláš Kroupa s kole-
gou Janem Poloučkem 
na výstavě Pocta Václavu 
Havlovi.
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to také nadchl, půjčil nám techniku – tenkrát 
byla ještě rarita mít dobrý přístroj na nahrávání, 
ne jako dnes, kdy máme každý diktafon v mo-
bilu. Objížděli jsme tehdy úžasné lidi, generály 
Fajtla, Pernického, Peřinu, Sedláčka... Začali nám 
s tím pomáhat další lidé a potřebovali jsme, aby 
měli peníze aspoň na  autobus za  pamětníky. 
Byli jsme chudí jak kostelní myši. 

Kolik příběhů jste dali dohromady? 
Dnes máme asi devět tisíc příběhů a Paměť ná-
roda je největší otevřenou sbírkou v Evropě. Zá-
znamy zveřejňujeme celé, máme od pamětníků 
podepsaný souhlas, že to smíme. Spolupracují 
s  námi Český rozhlas, Česká televize a  Ústav 
pro studium totalitních režimů. To, co jsme 
dosud zaznamenali, ony vzpomínky, svědectví 
a  příběhy z  války a  komunismu, je neskuteč-
ně cenné i proto, aby se něco podobného tak 
snadno neopakovalo. Abychom se naučili dá-
vat si bacha. Smyslem naší práce nemá být jen 
samotná sbírka, ale také vyprávění těchto pří-
běhů, proto hodně spolupracujeme s médii, na-
bízíme příběhy učitelům, žákům a studentům. 
Teď nej nověji se pouštíme od  září do  divadel-
ních kroužků Paměti národa pro děti od deseti 
do osmnácti let. Paměť národa nesmí být strnu-
lou sbírkou na  internetu, ale třeba pramenem 
a  inspirací pro vlastní dobrodružství, vlastní 
postoje a poznání.  

Neměl by toto dělat stát, například Akade-
mie věd? 
Mnohé akademické instituce něco podobné-
ho dělají, ovšem vědeckými způsoby a pro své 
potřeby. Jsem raději, že Paměť národa je ob-
čanskou iniciativou, nikoli státní. Jsme nezávislí 
na  státní politické libovůli. Děláme to tak, jak 
sami uznáme za vhodné. Chceme znát příběhy 
z  co nejpestřejšího spektra společnosti, natá-
číme příběhy veteránů, disidentů, politických 
vězňů, přeživších holokaustu, ale i udavačů, es-
tébáků, komunistů, pohraničníků. Hledáme zají-
mavé staré lidi na ulicích, archivech, z doslechu, 
lidé nám píší. Někdo má opravdu velký dějinný 
příběh, jiný třeba dojemný příběh svědčící o mi-
krohistorii nějakého místa.    

Jak se vám žije jako neziskovce? 
Není to úplně radostné, protože prezidentu Ze-
manovi a „Aňákům“ se docela daří pomlouvat 
občanský neziskový sektor. Neziskovky vykres-
lují, jako že jde o nějaký způsob okrádání ostat-
ních, neoprávněné tahání peněz ze společné 
kasy. Liberální demokracie naopak přeci vede 
ke sdružování lidí se společným zájmem, potře-
bou, nápadem na společensky potřebnou služ-
bou. Někteří pomáhají nemocným a postiženým 
lidem, jiní mají starost o životní prostředí. My se 
staráme o  historické dědictví, o  příběhy našich 
dědečků a babiček. Naše financování není nijak 
jisté, prožíváme pocity nejistoty. Jsme financová-

ni především ze soukromých darů. Potřebujeme 
jejich pravidelnou finanční pomoc. Nejsme man-
datorním výdajem státu jako příspěvkovky, ale 
jsme zase díky nadacím, firmám, jednotlivcům, 
lidem z Klubu přátel Paměti národa svobodní.
 
Který z  příběhů, jež jste zpracovávali, vás 
nejvíce zaujal? 
To je těžké, mě vždycky baví ten, na kterém prá-
vě pracuju. 

A to je který?
Teď zrovna příběh Miroslava Hampla. Jako klu-
ka ho škola moc nebavila, toužil cestovat, po-
cházel z menší vesnice, rodiče se rozvedli, jeho 
otce za války zavřeli kvůli nějakému trestnému 
činu, nikoli kvůli odboji. Václav se chvíli učil 
u Bati, doufal, že se mu podaří dostat se třeba 
do indických Baťových továren. Jenže po válce 
byly Baťovy podniky zestátněny a on byl nucen 
nastoupit do  výdeje obuvi v  národním podni-
ku Obuva, což byla nudná a otravná práce. Tak 
mu přišlo vhod, když komunisté v  roce pade-
sát dva přišli s programem „administrativní síly 
do  strojního a  hutního průmyslu“. Znamenalo 
to jen jedno, že lidé z kanceláří půjdou nejméně 
na rok na těžkou dřinu do dolů. Dvacetiletého 
Hampla se to také týkalo. Přemýšlel jednodu-
chým způsobem – chci být co nejblíže našich 
západních hranic, abych snadněji utekl. Vybral 
si proto Jáchymov a nechal se zapsat jako hor-
ník v  dolu Svornost. Byl upozorněn, že se tam 
bude stýkat se zrádci a  imperialistickými živly. 
Ovšem političtí vězni ho zaskočili. Byli to nád-
herní, vzdělaní, ušlechtilí lidé – profesoři, teolo-
gové, vojáci ze západní i východní fronty. Nebo 
lidé, kteří se tam dostali jen za to, že neudali své 
blízké vydávající třeba jen protikomunistické 
letáky. Když viděl staré udřené vězně, tak nejen-
že večer plakal do  deky na  ubytovně, ale také 
jim pomáhal. Nosil jídlo, dopisy od  blízkých 
a vynášel jejich motáky. Jednoho z nich, jistého 
Bohumila Pánka, neuvěřitelně jednoduchým 
způsobem odtamtud dostal. Půjčil si legitima-
ci civilního zaměstnance od  svého kamaráda, 
s druhým se mu podařilo nanosit do dolů civilní 
šaty. Bohumila požádali, aby si vzal noční smě-
nu. Politický vězeň oblékl civilní šaty, na hlavu 
dal čepici, aby zakryl krátký vězeňský sestřih, 
a  takto ho vyvedli hlavní branou na  svobodu. 
Pánek měl osm hodin na to, zmizet za hranice. 
Sedl na autobus, spojil se s převaděčem a utekl 
do Rakouska. Hampl toužil jít s ním, ale proto-
že slíbil ještě jednomu politickému vězni, že 
ho také dostane ven, zůstal. Plánoval, že půjde 
přes hranice až napodruhé. Bohužel k tomu už 
nedošlo, práskl ho kamarád, který o tom věděl. 
Ve vyšetřovně Hampl pár dní statečně vzdoro-
val, i když ho mučili, byl na samotce, vyrazili mu 
zuby. Nakonec vše přiznal a dostal jen tři roky 
vězení. A nastoupil do dolů jako vězeň. Když se 
to rozkřiklo, kým je, stal se králem, vězni se o něj 

starali jako o bratra. Po propuštění pracoval až 
do důchodu jako pomocný dělník u Stavebního 
podniku Šumperk. Nádherný člověk.

V Praze 6 se koná pravidelný Běh pro Paměť 
národa, finančně vás podpořil festival amba-
sád... Vypadá to, že je vám tato městská část 
nakloněná, nebo? 
Praha 6 má skvělé lidi, skvělé voliče a díky tomu 
i skvělou politickou reprezentaci. To samé platí 
i  pro samotný úřad, pro úředníky, které znám, 
považuji je za  profesionály. Mám tuto čtvrť 
prostě rád, je to moje srdeční záležitost, tady 
jsem vyrostl a dlouho bydlel. 

Jak dlouho?
Do svých asi dvaceti pěti let. Teď žiju na Smícho-
vě, ale srdcem jsem Střešovičák. To je jasný.

Jak na dětství v této čtvrti vzpomínáte? 
Prožíval jsem tady všechny foglarovské sny. 
Na  místech, která dnes už ani neexistují, jsme 
prožívali velká dobrodružství. Pro kamarády: 
vzpomínám na  Džungli skal a  Džungli trav, 
na Poklad čajové krabičky a Strážce starých Stře-
šovic. Naším největším rejdištěm, kde jsem byl 
snad každé odpoledne, a hrál fotbal, na schová-
vačku, prali jsme se tam, tak to byl park před Ba-
teriemi. Bydleli jsme ve vile Květa, která se okny 
koukala do  parku, a  ten se stal naší zahradou. 
Mám to tam rád, vracím se tam, s dětmi tam čas 
od času zajdu.

Jsou místa, na která rád vzpomínáte?
Víc vzpomínám na  lidi. Ale samozřejmě mám 
i  svá místa. Teď budu vypadat jako opilec, ale 
když v  jedné čtvrti chodíte na  gymnázium, 
na  vysokou i  na  vojnu, tak za  ta léta s  přáteli 
poznáte své oblíbené kavárny, vinárny a  různé 
nálevny. Některé už zmizely. Chybí mi třeba vi-
nárna u Olina v Dejvicích na roku ulic Gen. Píky 
a  Buzulucké, nebo jsem míval rád nedalekou 
vinárnu Moravská vína, byl to takový sklepní 
prostor, kam jsem chodíval s láskami. Chybí mi 
mléčný bar na  Kulaťáku, jako voják jsem tam 
chodíval na chlebíček. Nic, čas jde dál.

Mikuláš Kroupa  (* 1975)
  vystudoval Vyšší odbornou školu 

 publicistiky
  působil v Českém rozhlase, české redakci 

BBC World Service
  od roku 2006 připravuje s Adamem Dr-

dou pro Český rozhlas Příběhy 20. století
  v roce 2001 založil občanské sdružení 

Post Bellum
  od roku 2008 se podílí na vytváření 

 mezinárodního internetového projektu 
Paměť národa
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RADNICE PRAHY 6 OPĚT PŘIPRA
VILA PRO SVÉ SENIORY PODZIMNÍ 
AUTOBUSOVÉ VÝLETY. VZHLEDEM 
K VELKÉMU POČTU ZÁJEMCŮ JE 
MOŽNO SE PŘIHLÁSIT POUZE 
NA JEDEN VÝLET.

 Úterý 10. září – ORLICKÉ HORY 
První zastávkou bude Vamberk a nová expozice 
ve zdejším muzeu krajky, v Rokytnici v Orlických 
horách je plánovaná návštěva muzea s ex pozicí 
zaměřenou na  život lidí v  tomto kraji. Cestou 
na  druhý nejvyšší vrchol Orlických hor Šerlich 
bude zastávka ve  slavném poutním kostele 
v Neratově. 
 Středa 18. září – DO SRDCE ČESKÉHO 
RÁJE, TURNOVA A OKOLÍ
V zámku Hrubý Rohozec si prohlédnete bohatě 
zařízené interiéry posledních majitelů, v Turno-
vě muzeum Českého ráje s expozicí zaměřenou 
na těžbu a zpracování drahých kamenů. Na zám-
ku Sychrov můžete obdivovat zařízené interiéry 
majitelů rodiny Rohanů i bohaté řezbářské práce.
 Čtvrtek 19. září – POSÁZAVÍ
První zastávkou je rodiště malíře Josefa Lady Hru-
sice a jeho památník s originály obrazů i osobní-
mi věcmi. Následuje hvězdárna v  Ondřejově, 
odkud se pokračuje do  vzácného Sázavského 
kláštera a sklářské huti František. 

 Čtvrtek 26. září  – BROUMOVSKÝ VÝBĚŽEK
Prvním cílem výletu je náchodský zámek s  re-
prezentačními pokoji, z vyhlídkové terasy uvidí-
te na historické náměstí, kam povede vycházka 
po  pěší zóně. Následuje Broumov a  zdejší be-
nediktinský klášter, jeden z  nejvýznamnějších 
 barokních areálů s bohatou knihovnou a gotic-
kou madonou.
 Úterý 1. října – ZA ALBRECHTEM  
Z VALDŠTEJNA
Výlet vede do  Mnichova Hradiště a  do  zámku 
Valdštejnů, kde je v  kapli pochován Albrecht 
z Valdštejna. Následuje Jičín, z nějž chtěl šlechtic 
vytvořit svoji rezidenci, a zdejší muzeum v zámku 
na náměstí. Vycházka Valdštejnskou alejí se čtyř-
mi řadami lip povede k tzv. lodžii a libosadu.
 Úterý 8. října  2019 –  SEDMIHOŘÍ
Z Boru u Tachova, kde po dlouhých letech nově 
zpřístupnili zámek s anglickým parkem, povede 
cesta do tzv. Sedmihoří, a to obcemi se selskými 
statky z 19. století do městské památkové rezer-
vace v  Horšovském Týně. Následuje prohlídka 
renesančního zámku na  náměstí, což byl kdysi 
hrad pražských biskupů, a procházka zámeckým 
parkem.
 Čtvrtek 10. října CHODSKO
První zastávka je plánovaná v Újezdu u Domažlic 
na statku Jana Sladkého Koziny s expozicí chod-
ské rebelie, přes poledne následuje procházka 

Domažlicemi a  poté Hrádku, kde stojí Kozi-
nův pomník a odkud je krásný výhled do kraje. 
V Klenčí si prohlédnete dům J. Š. Baara s jeho by-
tem a množstvím krásných předmětů typických 
pro Chodsko.
 Úterý 15. října – ZA RELIKVIÁŘEM SVATÉ-
HO MAURA
Premonstrátský klášter v  Teplé u  Mariánských 
lázní – první zastávka výletu – byl založený ve 12. 
století a  barokně přestavěný K. Dientzenhofe-
rem. Odpoledne se pokračuje do  Bečova nad 
Teplou, jehož dominantou je hrad a zámek s re-
prezentačními sály, kaplí a především renovova-
ným relikviářem sv. Maura.

Kde a jak se hlásit
Účastnický poplatek činí 200 korun, výjim-
kou jsou výlety do srdce českého ráje, Turnova 
a okolí, kdy se platí 260 korun, a za relikviářem 
 svatého Maura, tam je cena stanovená na  240 
korun. Městská část poskytuje zdarma dopravu 
a průvodce. 
Odjezd je vždy v 7 hodin, jen do Posázaví se od-
jíždí v 8 hodin. Sraz účastníků zájezdu je u hotelu  
Diplomat v  Evropské ulici. Návrat je plánovaný 
vždy na 19. hodinu.

Zájemci se mohou přihlásit k  účasti na  vy-
braném zájezdu na  Odboru sociálních věcí 
ÚMČ Praha 6 u  pí Ing.  Mileny Hanušové,  
tel. 220 189 613 nebo Bc. Terezy Školníkové, 
tel. 220 189 622. Změna programu vyhrazena.

Autobusové výlety pro seniory 

Čtyři generace žen z Prahy 6
V SOBOTU 13. ČER
VENCE OSLAVÍ 90. 
NAROZENINY PANÍ 
JIŘINA, PROFE
SORKA TĚLOCVIKU 
NA STŘEDNÍ ŠKOLE. 
Od  mládí do  současnosti je 
aktivní sokolka, mnoho let 
zde vedla hodiny pro ženy.  
Cvičila na  všech sokolských 
sletech od  roku 1938 až do  roku 2012. V  roce 1990 se účastnila i  cvičení 
v Paříži. Celý život  je obyvatelkou Prahy 6, stejně jako její dcera (letos slaví 
65 let), vnučka (35 let) i malinká pravnučka. Devadesáté narozeniny oslavil 
už v lednu i manžel paní Jiřiny. 
Celá rodina – manžel, dcera, dvě vnučky a  tři pravnoučata – přejí hodně 
zdraví a štěstí.

Vážená občanka Městské části Praha 6, 
paní Věra Chvojková, oslaví v červenci  80 let. 
 Přejeme především hodně zdraví, pohody a štěstí.
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PO ROK TRVAJÍCÍ CELKOVÉ RE
KONSTRUKCI OŽÍVÁ BAROKNÍ  
FARA U KOSTELA SV. GOTHARDA 
V BUBENČI. 

„Už při mém příchodu do farnosti mi bylo jasné, 
že krásná fara se buď zakonzervuje ve  stávají-
cím pro komunitní život nepoužitelném stavu, 
anebo se bude muset přistoupit k nákladné re-
konstrukci, která stavbu propojí s  novým úče-
lem, kterým není jen bydlení kněze,“ popisuje 
farář Miloš Szabo a  pokračuje: „Ukázalo se, že 
místní farní společenství nejsou jen anonym-
ní věřící, kteří se v neděli přicházejí do kostela 
modlit na mši, ale že jde o lidi, kteří se umí sejít 
a trávit spolu čas. Právě pro ně a jejich aktivity 
bylo nutné vybudovat odpovídající zázemí.“
Barokní památka byla při rekonstrukci očištěna 
od nevhodných přístaveb a nástaveb, nově jsou 
její součástí velká propojitelná místnost sloužící 
jako učebna, kuchyňka, upravený dvorek a za-
hrada. Prostory budou sloužit jako komunitní 
centrum, které bude sloužit rodinám, dětem, 
setkání dospělých či seniorů i  jako zázemí pro 
sociální i charitativní pomoc.

V PONDĚLÍ 9. ZÁŘÍ TO BUDE DESET LET, KDY SE NA MÍS
TĚ NEVZHLEDNÉHO PARKOVIŠTĚ OTEVŘELY DVEŘE 
NEJVĚTŠÍ KNIHOVNY TECHNICKÉ LITERATURY V ČESKÉ 
REPUBLICE. 

Budova ověnčená řadou cen poskytuje útočiště především studentům 
zdejšího kampusu, a nejen těm. Najdete v ní odborné publikace a dosta-
tek prostoru pro jejich studium, ale také galerii moderního umění, kavárnu, 
prodejnu skript, kancelářských potřeb a kopírovací centrum. Svou pobočku 
zde má i Městská knihovna v Praze.
V  rámci oslav knihovna chystá pestrý program pro veřejnost. Nenechte 
si ujít vernisáž výstavy, komentované prohlídky budovy nebo koncerty. 
Podrobné informace najdete na webu www.techlib.cz.

Program
10.30 hodin vernisáž výstavy 10 let NTK ve fotografiích (před NTK)

10.30, 12.00 a 13.30 hodin – komentované prohlídky budovy (sraz účast-
níků v Ballingově sále)

15.00 hodin – komentovaná prohlídka výstavy Techné v Galerii NTK (zú-
častní se i autor kreseb v Hale služeb Dan Perjovschi)

18.00 hodin – slavnostní proslovy významných hostů a křest knihy, kon-
cert mezinárodně uznávaného barokního souboru Collegium 1704

20.30 hodin – koncert rockové skupiny Tata Bojs.

Nově opravená fara v Bubenči 

Národní technická knihovna 
slaví 10 let
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BUDE STARÁ ČISTÍRNA V BUBENČI, 
KTERÁ UŽ SE NYNÍ MŮŽE PYŠNIT 
PŘÍVLASTKEM NÁRODNÍ KULTURNÍ 
PAMÁTKA, TAKÉ TECHNICKOU PA
MÁTKOU UNESCO? PROVOZOVATEL 
O TO USILUJE A UŽ PODNIKL PRVNÍ 
KROKY.
Stará čistírna odpadních vod v Bubenči byla po-
stavená v letech 1901 až 1906 jako poslední část 

stokové sítě v Praze a sloužila do roku 1967, než 
se zprovoznila čistírna na Císařském ostrově.
„Nejen podle našeho názoru jde o mimořádnou 
památku, která má větší hodnotu, než jsme si 
před 10 lety mysleli. Jde o  unikátně dochova-
ný technický areál a  pokud víme, není mnoho 
dochovaných staveb souvisejících s  počátky 
moderního odvádění a  čištění odpadních vod 
na přelomu 19. a 20. století. Ty dochované stav-
by nejsou zdaleka v tak dobrém stavu jako naše 

bubenečská čistírna,“ říká Šárka Jiroušková, z TO-
VÁRNA, z. ú., která čistírnu spravuje a provozuje.
Další krok k  zapsání čistírny do  seznamu tech-
nických památek musí udělat ministerstvo kul-
tury. „My jsme sedm let získávali, dohledávali 
a shromažďovali všechny požadované podklady 
a dokumenty potřebné k zápisu památky na ná-
rodní indikativní seznam památek vybraných 
k zápisu na listinu světového dědictví UNESCO, 
které jsme předali ministerstvu kultury. Nyní če-
káme na informaci o dalším postupu, doplňuje 
Šárka Jiroušková a  dodává, že příprava vlastní 
nominační dokumentace rozhodně není záleži-
tostí týdnů či měsíců. Podle odhadů by proces 
zpracování mohl trvat zhruba pět let.

KOLEM ŠEDESÁTKY HISTORICKÝCH 
VOZIDEL – STARÝCH TRAMVAJÍ, 
AUTOBUSŮ, ALE I TROLEJBUSŮ – SI 
MŮŽETE PROHLÉDNOUT V MUZEU 
MHD V PRAZESTŘEŠOVICÍCH. OTE
VŘENO JE O VÍKENDECH A SVÁT
CÍCH OD 9 DO 17 HODIN.

Kromě historických vozidel se zde nachází jedi-
nečná sbírka památek z  historie městské hro-
madné dopravy v  hlavním městě. Veřejnosti 
jsou v ní představeny modely vozů, fotografie, 
historické dokumenty, jízdenky, plánky… Už 
nyní si zde mohou děti vyzkoušet řídit tramvaj, 
začátkem června přibyl i kokpit autobusu, kde 
si mohou zkusit sednout za  volant a  ovládat 
tento dopravní prostředek.
Rodiče a prarodiče se určitě zastaví u staré ote-
vřené tramvaje, kde se nastupovalo a vystupo-

valo a jízdy, ačkoli to bylo zakázané. Málo známé 
jsou i  pracovní tramvaje – například pojízdná 
prodejna jízdenek, která cestovala po  Praze 
a  kde si šlo koupit předplatní lístky, ještě než 
existovaly předprodeje ve stanicích metra. „Je-
den z nejcennějších exponátů, který zde máme, 
je tramvaj číslo 500, otevřený vůz z roku 1913, 
který se přestal používat v  roce 1972. Anebo 
salonní motorový vůz 200, pro nějž nyní žádá-
me průkaz způsobilosti k jízdě a v ulicích hlav-
ního města by se měl objevit na na podzim při 
oslavách výročí 17. listopadu,“ popisuje vedoucí 
jednotky Historická vozidla Petr Malík.

Vyhlídková jízda v T3 Coupé
Určitým nástupcem otevřeného vozu 500 je 
nová tramvaj T3 Coupé, také částečně otevře-
ná. Tu si lze jednak pronajmout na  soukromé 
akce, ale dopravní podnik také připravuje ve-

černí vyhlídkové jízdy touto tramvají po  hlav-
ním městě. Novinek ale připravuje více. „Na ko-
leji patnáct, která není veřejně přístupná, 
máme i soupravu metra. Do budoucna uvažu-
jeme o tom, že bychom zpřístupnili i tato místa, 
vytvořili zde zastávku metra a  návštěvníkům 
našeho muzea tak předvedli kompletní nabíd-
ku vozidel, která v Praze jezdila nebo jezdí,“ po-
pisuje Petr Malík a dodává, že je to plán časově 
náročný a  k  otevření pravděpodobně dojde 
v roce 2024, u příležitosti 50. výročí zprovozně-
ní pražského metra.

Muzeum MHD ukrývá skvosty

Stará čistírna odpadních vod jako 
památka UNESCO?
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VE STŘEDU 4. ZÁŘÍ SE VÍTĚZNÉ 
NÁMĚSTÍ A PŘILEHLÁ TECHNICKÁ 
ULICE PROMĚNÍ V NEJVĚTŠÍ LABO
RATOŘ POD ŠIRÝM NEBEM. KONÁ SE 
TADY  OD 9.30 DO 18 HODIN FES
TIVAL VĚDY. TÉMATEM LETOŠNÍHO 
ROKU JE VĚDA V PROFESÍCH. 
Akce je určena dětem, studentům i zvídavé ve-
řejnosti bez omezení věku. Organizátoři se jim 
budou snažit srozumitelným způsobem před-

stavit nejen přírodovědné a  technické obory. 
Chybět nebudou zajímavé praktické ukázky, 
ověříte si znalosti v soutěžích a kvízech, vyzkou-
šíte nevšední pokusy i  svou zručnost. Festival 
se bude snažit přiblížit propojení pro mnohé 
těžko představitelného světa vědy a jejího prak-
tického využití. Program se stále upřesňuje, ale 
už nyní je jasné, že ČVUT se pokusí Bourat mýty 
o technice, Úřad průmyslového vlastnictví pora-
dí Jak se stát vlastníkem patentu, těšit se může-
te na Kouzla s hmotou a šálení smyslů a vyzkou-

ZAHRADNÍ ŽELEZNICE JEZDÍ OD ZA
ČÁTKU ČERVNA PŘED STANICÍ 
TECHNIKŮ DDM V PODBABĚ. STAVBA 
TRVALA DVA ROKY A SPOLUPODÍLE
LY SE NA NÍ I SAMOTNÉ DĚTI.

Projekt nabízí nejen zábavu, ale především 
propaguje vědu a  techniku. Zahradní železni-
ce má délku 130 metrů a součástí je také sedm 
zastávek. Volně napodobuje část sítě Rhétských 
drah – trať z Churu do Arosy. Vlaky se neovláda-
jí centrálně, ale každá lokomotiva se řídí zvlášť 
dálkovým ovládáním. Pro děti se tak stává výcvi-
kovým prostorem, kde se učí řešit reálné situace. 
„Zahradní železnice bude sloužit jak pro krouž-
ky klubu železničních modelářů, tak výukové 
programy škol a samozřejmě ji budeme pouštět 
pro veřejnost a  pořádat zde různé akce,“ kon-
statuje Libor Bezděk, ředitel DDM a  zastupitel 
za STAN, který byl iniciátorem celé stavby.

DO 1. ČERVENCE TRVALA VE ZKU
ŠEBNÍM REŽIMU PĚŠÍ ZÓNA 
V TECHNICKÉ ULICI. DESETITISÍCE 
STUDENTŮ, PEDAGOGŮ A VĚDCŮ 
VŠAK ŽÁDAJÍ OD HLAVNÍHO MĚS
TA, ABY SE LÉPE STARALO, V JA
KÉM PROSTŘEDÍ ŽIJÍ. 
Pojďme to změnit! S  tímto heslem přišli zá-
stupci místních studentů i  zaměstnanců 
na  magistrát a  protest doprovodili symbolic-
kým stanováním v Technické ulici. Právě zde 
je nejlépe vidět přístup hlavního města k této 
lokalitě: před lidmi zde mají přednosta auta, 
čtyřicetileté sakury – místní chlouba – mar-
ně čekají léta na  prořez. Míst k  odpočinku je 
zde také nedostatek. „Přijde nám absurdní, že 
magistrát doposud přehlížel existenci místa, 
kde se každý den prolnou desítky tisíc vyso-
koškoláků, vědců, zahraničních návštěv, ale 
i běžných obyvatel Prahy 6,“ říká jedna z orga-
nizátorů blokády a výzvy Kateřina Bednářová. 
Město zareagovalo rychle a  konala se schůz-
ka zástupců magistrátu, autorky ideové kon-
cepce urbanistického rozvoje kampusu Pavly 
Melkové, koordinátorky Kampusu Dejvice Zity 
Adamové a ředitele NTK Martina Svobody. Se-
tkání přineslo několik rychlých závěrů: hlavní 
město začne řešit urbanistické řešení prosto-
ru, a  to společně s městskou částí a – přede-
vším – se samotnými studenty.

Kulaťák a Technická se promění 
v laboratoř

Zahradní železnice v Podbabě už jezdí

Praho, starej se  
o své Silicon Valley

šíte si i řízení bagru.  Podrobný program najdete 
na www.festival-vedy.cz. 
Festival vědy je společným projektem vysokých 
škol, akademických a  volnočasových institucí, 
který vznikl již před šesti lety. Vstup je zdarma. 
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VE ČTVRTEK 12. ZÁŘÍ SE POBĚ
ŽÍ V OBOŘE HVĚZDA BĚH DOBRÉ 
VŮLE, KTERÝ POŘÁDÁ VÝBOR DOB
RÉ VŮLE – NADACE OLGY HAVLOVÉ. 
VÝTĚŽEK ZE STARTOVNÉHO PŮJDE 
NA POMOC RODINÁM V TÍSNI.
Zábavně-edukační program ve  Hvězdě začíná 
už v  16 hodin, těšit se můžete na  individuální 
běhy a štafety, dětské běžecké závody, bojovku 
pro děti, funky cvičení s Qašou a další aktivity. 
Závody odstartují o dvě hodiny později. Vybrat si 
můžete z několik kategorií – běh pro ženy na pět 
kilometrů, individuální běh na deset kilometrů, 
nebo štafetu na 4 x 2,5 kilometru. Běh podpoří 
i známé osobnosti. Těšit se můžete i na výstavu 
fotografií Olga Havlová ve vzpomínkách přátel 
a fotografiích Bohdana Holomíčka, Občanského 
sdružení PANT a Gymnázia Olgy Havlové v Os-
travě-Porubě. Připravena je divadelní dílna, se-
stavování a  focení živých obrazů podle tradice 
Svépomocné lidové knihovny HROBKA, kterou 
založila Olga Havlová s přáteli. Chybět nebudou 
stánky s občerstvením: chráněná pekárna Slun-
ce pro všechny nebo Kuchařky bez domova.
Registrace na  závod probíhají prostřednictvím 
on-line formuláře na stránkách www.sportpro-
charitu.cz a v den konání se lze přihlásit přímo 
na  místě. Registrace na  dětské závody bude 
probíhat v den konání závodu. Výtěžek ze závo-
du bude věnován rodinám v nepříznivé životní 
situaci ovlivněné nemocí, ztrátou bydlení či do-
mácím násilím.

AŽ DO 8. ZÁŘÍ MŮŽETE NAVŠTÍVIT 
V LETOHRÁDKU HVĚZDA PROJEKT 
PAMÁTNÍKU NÁRODNÍHO PÍSEMNIC
TVÍ NAZVANÝ Z RODINNÉHO ALBA. 

Jde o  multižánrovou expozici, která na  téměř 
osmi stovkách originálních exponátů mapu-
je dialog české a  slovenské kultury v  období 
od počátku devatenáctého století do roku 1939. 
Mezi exponáty, ze kterých podstatná část bude 
vystavena poprvé, nebude chybět kolekce uni-

kátních dokladů českého vědeckého průzkumu 
Slovenska nebo výtvarná díla českých malířů 
a grafiků, mezi nimiž vyniká autorská rukopisná 
kniha Josefa Váchala nebo grafiky Ferdiše Duši 
a Karla Vika.  Na výstavě se dozvíte, jak návštěvy 
Slovenska inspirovaly  české spisovatele a  vý-
tvarníky v  jejich tvorbě a  jak čeští vědci přispí-
vali k  vědeckému poznání nejrozmanitějších 
oblastí slovenské kultury, historie a přírody. Více 
informací najdete na www.pamatniknarodniho-
pisemnictvi.cz.

Příběhy z rodinného alba ve Hvězdě 

Pražská EVVOluce
Praha má svůj čtvrtletník o ekovýchově – 
jmenuje se Pražská EVVOluce, je určený jak 
odborné veřejnosti, tak i laikům.
Každý si ve čtvrtletníku najde něco, co ho zau-
jme. Poslední číslo se například věnovalo deš-
ťové vodě ve městě, původu pitné vody v praž-
ských vodovodech, dozvíte se i  zajímavosti 
o  pražských zahrádkách a  zahrádkářských ko-
loniích a jejich přínosu pro město. Magazín vy-
chází jak v tištěné podobě, ale je i na internetu 
na adrese www.prazskaevvoluce.cz. Pro pražský 
magistrát ho vydává spolek BEZK.

Běh dobré vůle

Z VALDŠTEJNSKÝCH ZAHRAD 
DO PRAHY 6 PŘED NÁRODNÍ TECH
NICKOU KNIHOVNU SE PŘEMÍSTILA 
VÝSTAVA CZECH INNOVATION EXPO: 
VÝSTAVA, KDE ZDÁNLIVĚ NIC NENÍ. 
Na  první pohled je na  výstavních panelech 
jen pár podivných čar, celá výstava se rozkryje 
v  chytrých telefonech a  tabletech po  stažení 
aplikace, kterou si načtete po-
mocí QR kódu. Stejně tak čer-
nobílé abstraktní linky slouží tak 
trochu jako QR kódy. Ve  chvíli, 
kdy na ně kamera tabletu nebo 
chytrého telefonu zamíří, pro-
gram spustí na  displeji animaci, 
která tyto obrazce doplní o digi-
tální část. Divákovi se tak rozpo-
hybuje třeba technické schéma 
přístroje na  výrobu měkkých 
kontaktních čoček českého vy-
nálezce Otto Wichterleho. Uni-
kátní projekt využívá špičkové 
technologie a  přináší ohlédnutí 

za stoletou historií naší země v oblasti vědy, vý-
zkumu a  inovací. Expozice představuje nejvý-
znamnější osobnosti českého průmyslu a  vědy 
uplynulého století. Skýtá možnost virtuálního 
setkání s  nežijícími vědci, inovátory a  průmysl-
níky. Sestává ze tří základních pilířů tvořených 
rodokmeny českých vědců, inovátorů, průmysl-
níků a značek. Je to opravdu zábavné a možná 
to nastiňuje způsob, jakým se začne ubírat výu-
ka. Výstava, kterou vytvořila Česká centra, bude 
k vidění do poloviny července. Kdo nemá tablet 
nebo chytrý telefon, bude si moct zařízení k pro-
hlédnutí výstavy zapůjčit na místě.

Záhadná výstava 
před NTK
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

6. 6. se v Technické knihovně v  Dejvicích ko-
nalo setkání k  modernizaci Buštěhradské 
dráhy. Průběh setkání hodnotíme kladně 
a  všem organizátorům i  přednášejícím děku-
jeme. Oceňujeme „jižní variantu“ trasy tunelu 
pod Ořechovkou. Díky posunu směrem na  jih 
jsou tunely vedeny v podstatně větší hloubce 
a ve skalnatém podloží. To by mělo eliminovat 
rizika, na  která poukazovali obyvatelé Oře-
chovky. Část trasy od Výstaviště po Veleslavín 
je nyní rozumným kompromisem, kterému by 
nemělo nic bránit v  realizaci. Přednášející in-
formovali o  deklarovaném příslibu premiéra, 
že těleso dráhy bude po  uvolnění převedeno 
bezplatně na město tak, aby mohlo být využito 
pro zelený koridor.
Modernizace má naši plnou podporu. Proto 
bychom byli rádi, kdyby byla co nejdříve obyva-
telům Prahy 6 představena detailně i část trasy 
mezi Veleslavínem a  letištěm. Prezentace této 
části byla v mnohem obecnější rovině, a proto 
zůstává řada otazníků s rizikem zdržení dalšího 
postupu realizace.

Sem patří část mezi vyústěním tunelu pod Oře-
chovkou a nádražím Veleslavín včetně vlastního 
nádraží. Dále část mezi Veleslavínem a  Liboc-
kým rybníkem. Trať bude zdvojkolejněna a po-
sunuta mírně na sever do zahrádek. Vedle ní ješ-
tě přibude komunikace k trafostanici u rybníka. 
Vše ukousne značnou část cenné zeleně. K povr-

chovému vedení trati s protihlukovými stěna-
mi od viaduktu u Libockého rybníka k Drnov-
ské byla řada dotazů, které nebyly uspokojivě 
zodpovězeny. Neznámý je vliv na Novou Ruzy-
ni. Křížení s Drnovskou má být mimoúrovňové 
s tím, že trať má vést cca o 4 m výše než teď. Ne-
jasnosti přetrvávají u P+R Dlouhá míle zejména 
vzhledem k popisu v Plánu udržitelné mobility 
Prahy a okolí. A velkým otazníkem zůstává situ-
ace obyvatel Padesátníku a Za Teplárnou.  
Poslední věcí je zasazení trati do celkového do-
pravního modelu Prahy 6. V  případě rozšíření 
letiště se hovoří o  velkém nárůstu počtu ces-
tujících. Kapacita železnice je přitom projekto-
vána s tím, že větší část je určena pro dojíždě-
ní z  okresu Kladno. Připočteme-li pokračující 
výstavbu na  severozápadě Prahy, je reálné ri-

ziko, že dostavba železnice sice pomůže snížit 
budoucí zhoršení dopravní situace Prahy 6, 
ale stávající situaci nejspíš nezlepší. A po dobu 
 výstavby se dopravní situace bude průběžně 
zhoršovat.
Na  vyřešení těchto připomínek budeme rádi 
spolupracovat.
P. Charvát, spolek Via Praha 6

Buštěhradka – jak dál?

Letem světem

V listopadu loňského roku se podařilo i díky ob-
čanským iniciativám zamezit dražbě zámku Ve-
leslavín. Ministerstvo kultury se ale od té doby 
rozhoduje, jak zámek využít. Úřad pro zastupo-
vání státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) bě-
hem roku hledá nájemce areálu za zcela nesmy-
slných podmínek (nájem na  extrémně krátkou 
dobu, avšak za  mnohem vyšší nájemné). Není 
divu, že se žádný nájemce dosud nenašel. Stát 
se o  areál zámku nestará a  budovy i  park dále 
chátrají. Stát propustil zahradníka, platí jenom 
ostrahu. Vše je zavřené. Současně ÚZSVM dává 
do novin informace o tom, že na údržbu zámku 
musí vynakládat vysoké částky.
Veřejnost, magistrát HMP i  Praha 6 projevi-
ly o  zámek a  park zájem a  chtějí ho zachovat 
pro veřejné účely. Na magistrátě ve spolupráci 
s  Prahou 6 vznikla pracovní skupina, která by 
měla navrhnout a zpracovat jeho nové využití. 
Magistrát i Praha 6 by však měly úsilí k získání 
zámku do svého vlastnictví značně zintenzivnit. 
Jinak hrozí, že brzy v  areálu zámku už nebu-
de co ochraňovat. Obnova chátrajících staveb 
bude náročnější. Přitom park až do loňska v ha-
varijním stavu nebyl, neboť ho využívali klienti 

Spolek Pro Břevnov nejspíš znáte, neboť 
 fungujeme již více než šest let a  vždy v  září 
pořádáme sousedskou slavnost Zažít Břevnov 
jinak. Možná ale nevíte, že již druhým rokem vy-
dáváme každý měsíc e-mailový zpravodaj s ná-
zvem Novinky z Břevnova. V něm se dozvíte, co 
se aktuálně v naší čtvrti děje, na jaké sousedské 
akce se můžete těšit nebo jakým tématům či 
kauzám se ve  spolku právě věnujeme. Spolko-
vá činnost totiž není jen o vytváření sousedské 
ko munity, ale také o  lokální znalosti a  o  zapo-
jování se do  aktuálních kauz a  projektů. Tomu 
všemu se věnujeme svědomitě a díky Novinkám 
se snažíme tyto informace pravidelně šířit mezi 
veřejnost.

Praha 6 v nouzi – radnice vyhlásila stav doprav-
ní nouze a klimatického ohrožení. Jakých opat-
ření se ve svém okolí dočkáme?   Na  letiště 
vlakem nejdříve za 10 let, plánuje SŽDC.   Za-
hradní železnice ve Stanici techniků v Podbabě 
vznikla s pomocí dětí za 2 roky.   Praha 6 chce 
celkovou územní studii, než se začne stavět 
na  Strahově.   18 viladomů a  6 rodinných 
domů včetně školky vystaví Crestyl v bývalém 
areálu Aritmy ve Vokovicích.   Od konce srp-
na do  konce října čekejme na  Evropské mezi 
Gymnazijní a  Horoměřickou zácpy.   Řešení 
pro klimatickou nouzi: koho velká vydláždě-
ná plocha před Píseckou branou rozpálí, toho 
vodní mlha z  vějíře Žofie Chotkové ochladí. 
  Fara u  sv. Gotharda je s  novou přístavbou 
po rekonstrukci. 
J. Koňaříková, J. Škvor, Společně pro 6

Zámek Veleslavín – 
ticho po pěšině

Novinky z Břevnova

soukromé kliniky. Apelujeme na  zastupitele, 
aby dohodli s ÚZSVM, aby byl park otevřen pro 
veřejnost do doby, než vznikne projekt a bude 
přistoupeno k  rekonstrukci budov. To může tr-
vat i několik let. Zeleň a klidový veřejný prostor 
v oblasti Veleslavína zoufale chybí.
V. Zapletalová, D. Štůla, Hradní potok, z.s.,  
www.zamekveleslavin.cz

Pokud se o  dění v  Břevnově zajímáte, stačí se 
přihlásit k odběru Novinek na adrese http://pro-
brevnov.cz/newsletter nebo nás kontaktovat 
na info@probrevnov.cz. Budeme se těšit!
Michal Volf, Spolek Pro Břevnov

Trasa tunelu – původní (modrá, pod Ořechovkou) a nová 
přímější jižnější (žlutá, pod Střešovicemi).
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V ROCE 2005 CHTĚLA PRAHA 6 
SPOLU S FANYNKAMI OPERY JANOU 
DIVIŠOVOU A RENÉE NACHTIGAL
LOVOU NA JEDINÝ DEN OBNOVIT 
HISTORICKOU ATMOSFÉRU OPER
NÍCH PŘEDSTAVENÍ V DIVOKÉ 
 ŠÁRCE Z ROKU 1913. STALA SE 
Z TOHO TRADICE, KTERÁ LETOS 
SLAVÍ 15 LET. 
Pro letošní slavnostní představení pořadatelé 
zvolili operu, která byla pro Prahu kdysi stvoře-
na geniálním W. A. Mozartem. 1. září zazní od 14 
hodin mezi stromy pod širým nebem Don Gio-
vanni. Pod vedením dirigenta Jana Chalupecké-
ho, který se dirigování opery v Šárce ujal potři-
nácté, umělce doprovodí orchestr a sbor opery 
Národního divadla v režii Jany Divišové a Renée 
Nachtigallové. V  titulní roli se představí reno-
movaný barytonista, sólista pražského Národní-
ho divadla Martin Bárta, který již dříve v  Šárce 
ztvárnil roli Přemysla ve Smetanově Libuši nebo 
Vladislava v  opeře Dalibor: „Operní produkce 
v Šárce mají vždy neopakovatelnou atmosféru. 
Je to především díky autenticitě a naprosto výji-

mečné divácké kulise. Vždyť kdy máte možnost 
účinkovat před dvanácti či čtrnácti tisíci divá-
ky…“ Nejvíce zkušeností a zážitků z Opery v Šár-
ce mají Luděk Vele, který se tentokrát představí 
jako Leporello, a Jan Sibera v roli Donna Anna. 
Oba v Šárce nevynechali jediné představení. 
Na operu do Šárky chodí nejrozmanitější publi-
kum vůbec. Každý může přijít, v čem chce, může 
stát, sedět nebo ležet. Diváci mají velmi často 
pocit, že jsou takříkajíc součástí děje, neboť ná-
stupy a některé herecké akce se odehrávají pří-
mo mezi nimi.
I v dalších rolích se pravidelným návštěvníkům 
představí „známé tváře“ Aleš Briscein jako Don 
Ottavio, František Zahradníček jako Komtur, Es-
ter Pavlů jako Donna Elvira, a Pavel Švingr jako 
Masetto. Opera bude uvedena v italském origi-
nále, k dispozici budou libreta v češtině.
Opera v  Šárce navázala na  tradici operních 
představení v  Divadle nad Čertovým mlýnem, 
zahájenou před 106 lety. Akci pořádá Praha 6 
s podporou hlavního města. Díky každoročním 
představením v rámci oslav Dne Prahy 6 se daří 
připomínat slavnou éru divadla, které bylo pů-
vodně zcela zapomenuto.

15. výročí vstupu do EU oslaví Opera v Šárce Donem Giovannim 

Martin Bárta
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KULTURNÍ PROGRAMY

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, 
Praha 6

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6. 
Otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěvy je 
možné po předchozí rezervaci. Tel.: 224 312 012, 
www.muzeumprahy.cz

Studijní a dokumentační centrum Norbertov 
/ Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6, tel.: 
233 323 997, www.muzeumprahy.cz, otevřeno: út, 
čt, so, ne 10–18 h.

VÝSTAVA
do 29. 9. 2019
Božena Rothmayerová Horneková a Alice Masary-
ková. Svěřenkyně a mentor (1926–1939). Vzájem-
né vztahy mezi dvěma osobnostmi ženské kultury 
20. a 30. let 20. století.

KOMENTOVANÉ VYCHÁZKY
23. 7. 18 hod. Od Müllerovy vily za střešovickými 
architekty
Urbanistické řešení zahradního města Ořechovka 
bylo výsledkem výběrového řízení, kterého se 
zúčastnilo mnoho architektů zvučných jmen. Vy-
cházka se zaměří na práce významných architektů 
na Ořechovce a připomene i jejich další profesní 
i životní cestu. Vycházka je zahájena ve Studijním 
a dokumentačním centru Norbertov. Průvodkyně: 
Hedvika Čenková.

NESEDÍM SOUSEDÍM
Roh Anastázovy a Sartoriovy ulice, Praha 6 – Břevnov
Pondělí / 9.30–12.30 Volná herna 
13.00–17.00 Klub seniorů
8. 7. 17.00–19.00 Pohádka z promítačky s výtvarnou 
dílnou 
22. 7. 18.30 – 20.00 Vícegenerační zpívání s Olou 
Úterý / 9.30–15.30 Letní Dvorek 0–5 let – vedený 
program s obědem
Rezervace na tel: 723 978 375 nebo kaer6@seznam.cz
9. 7. Potisky a malování na trička 
16. 7. Mozaika
23. 7. Šití jídla (hračky)
30. 7. Keramika
9. 7.  16.00–20.00 Indická masáž hlavy. Rezervace 
na nesedimsousedim@gmail.com
Středa / 10.00–11.30 Jóga. Rezervace na kaer6@
seznam.cz.
10. 7. Potisky a malování na trička
17. 7. Mozaika
24. 7. Závěsná ozdoba do pokojíčku
30. 7. Keramika
13.00–17.00 Klub seniorů
18.00–21.00 Sousedíme! (otevřená sousedská setkání)
10. 7.  18:30–20:30 Míříme k vyhynutí (a co s tím může-
me dělat). Extinction Rebellion. Přednáška a diskuze. 
Čtvrtek / 11. 7. Výlet (nejen) pro seniory. Prokopsko-da-
lejským údolím do Řeporyj. Rezervac na nesedimsou-
sedim@gmail.com nebo na 702 816 476.

ŠESŤÁK na VÍTĚZNÉM 
NÁMĚSTÍ
3. 7. 14:00– 19:00 Sousedské středy – worksho-
py, vetešák, drobné stánky, dětský koutek.
4. 7. 17:00–21:00 Zig Zag - Swingová tančírna. 
Taneční lekce od 18 hod.
5. 7. 18:30–21:00 Chleba se salámem – duo akus-
tické a elektrické kytary, zpěv.
10. 7. 14:00–19:00 Sousedské středy – worksho-
py, vetešák, drobné stánky, dětský koutek.
11. 7. 17:00–21:00  Forró Prague – Tančírna Lati-
no. Taneční lekce od 18 hod.  
12. 7. 18:30–21:00 Public rehearsal – jazzový 
koncert.
17. 7. 14:00–19:00 Sousedské středy – worksho-
py, vetešák, drobné stánky, dětský koutek.
18. 7. 17:00–21:00 Zig Zag – Swingová tančírna. 
Taneční lekce od 18 hod.
21. 7. 18:30–21:00 Inverzia – koncert kytara, 
klávesy, zpěv.
24. 7. 14:00–19:00 Sousedské středy – worksho-
py, vetešák, drobné stánky, dětský koutek.
25. 7. 14:00–21:00 Forró Prague – Tančírna Lati-
no. Taneční lekce od 18 hod.  
26. 7. 17:00–21:00 Jam session -  koncert strun-
ných nástrojů.
31. 7. 9:00–13:00 Sousedské středy – workshopy, 
vetešák, drobné stánky, dětský koutek.

Program srpen
Pravidelný program sousedské středy, čtvrteční 
tančírny (swing a brazilské forró) a pátečních 

koncertů. Ukázky sebeobranné techniky Krav 
maga, tanečních kurzů TJ Sokol Břevnov. Oba 
měsíce bude probíhat výstava studentských prací 
VŠ ARCHIP pro lokality na Praze 6. 

Šestková stopa 
na Evropských 
hrách v Minsku

4. 7. 21.30 hod. Trabantem tam 
a zase zpátky / Dokument Dana Při-
báně. Poslední výprava uzavírá cesty 
žlutých trabantů napříč kontinenty 
a žlutý cirkus jede z Indie domů. 
18. 7. 21.30 hod. Všechno bude / 
Roadmovie režiséra Olmo Omerzu. 
Příběh dvou kluků, kterým ještě 
nebylo ani patnáct a kteří se společně 
vydávají v autě na cestu přes celou 
republiku. Držitel Českého lva.
25. 7. 21.30 hod. Spalovač mrtvol 
/ Digitálně restaurovaný film Juraje 
Herze z roku 1968 natočený podle 
stejnojmenné novely Ladislava Fukse. 
1. 8. 21.30 hod. Já, Simon / Americké komediální drama. Film je adaptací stejnojmenného 
bestselleru Becky Albertalliové a je zábavným a otevřeným příběhem o dospívání, vzrušující 
cestě k nalezení sebe sama a hlavně o hledání lásky.
8. 8. 21.30 hod. Grinch / Animovaná komedie, USA. 
15. 8. 21.30 hod. Hastrman / Film Ondřeje Havelky podle knižní předlohy Miloše Urbana. Ro-
mantický a zároveň ironický příběh hastrmana, jehož láska k venkovské dívce Katynce naplňuje 
netušeným štěstím i stravující vášní.
22. 8. 21.30 hod. Rusalka / Film režiséra Petra Weigla z roku 1977. 
29. 8. 21.30 hod. Jan Palach / Film vypráví příběh posledních měsíců Palachova života, uka-
zuje cestu, na níž se z milujícího syna, oddaného přítele, přemýšlivého studenta filozofie stala 
„pochodeň číslo 1“.
Hrajeme v parku Maxe van der Stoela. VSTUP ZDARMA. Doprava: tram 23 (Hládkov), 
22 (Pohořelec), bus 143 (Hládkov).

Letní kino

Češky ve složení 
Kristýna Bernátová, 
Dita Hanzalová, 
Barbora Karlíková, 
Tereza Kočová a Tereza 
Kudláčková obsadily 
v gymnastickém 
aerobiku úžasné  
šesté místo. 
Pětice mladých dam 
propojuje v soutěži gym-
nastické prvky s  aerobi-
kem. Jako jediné v nabité 
konkurenci zahraničních 
družstev neměly v  týmu 
žádného muže. Jednou 
z  týmu úspěšných gym-

nastek je právě dvacetiletá reprezentantka Dita 
Hanzalová (první zleva), která žije na Petřinách a  je 
i absolventkou Gymnázia Nad Alejí. Aerobiku se vě-
nuje od dětství a v letošním roce s kolegyněmi získa-
la zlato na Mistrovství ČR v gymnastickém aerobiku.
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ÚŘEDNÍ DESKA

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2019

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.
● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané-
ho odpadu.

● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-

vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva-
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 

rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu-
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Informace získáte na tel.: 220 189 402 (Jana 
Drechselová–ÚMČ Praha  6), tel. 236 004 263 
(Ing. Janda MHMP).

1. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod. 

1. Václavkova – nádraží Praha Dejvice

2. Dejvická x V.P.Čkalova x Jaselská

3. Terronská x Albánská

2. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Puškinovo nám. x Českomalínská

2. Krupkovo náměstí – u kostela

3. Kafkova x Buzulucká

3. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Českomalínská x Juarézova

2. Čs. armády x Eliášova

3. Pod Kaštany x Jaselská

4. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. nám. Interbrigády proti č. 4

2. Ve Struhách x Antonína Čermáka

3. Rooseveltova x Národní obrany u separace

8. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Studentská x Zikova

2. Kolejní x Zelená

9. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. K Brusce x Na Valech

2. Sušická x U Hadovky

10. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Šárecká x Na Pískách

2. Kozlovská x Na Karlovce

11. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Kuthence x Na Čihadle

2. Na Klimentce x Na Míčánce

15. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Ostrohu x Průhledová

2. Na Ostrohu x Fragnerova

16. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Koulova x Čínská

2. Zengrova x Na Kvintusce

17. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Fišerce x Na Špitálce

2. Šárecká x Mydlářka

18. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Kamerunská

2. Cukrovarnická x V Průhledu

22. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Arabská x Egyptská

2. Arabská proti č. 2

23. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nad Tratí

2. Kladenská x K Lánu

24. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Alžírská

2. Africká x Etiopská

25. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Tobrucká – parkoviště

2. Horoměřická x Vostrovská

29. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Kuthence

2. Vostrovská x Na Pernikářce

30. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Beránce u č. 14

2. Soborská proti č.32 – u dětského hřiště 

31. 7. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Šáreckém údolí před č. 84/1444

2. V Šáreckém údolí – Žežulka

1. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Horoměřická x K Vršíčku

2. V Šáreckém údolí x V Podbabě

5. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Sedlci proti č. 9/23                 

6. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nám. Bořislavka

2. U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu

7. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Dělostřelecká x Slunná

2. Dělostřelecká x Spojená

8. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Cukrovarnická x U Laboratoře

2. Macharovo náměstí

12. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č.23)

2. Pod Novým lesem x Nový lesík

13. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. U Vojenské nemocnice x U III.baterie

2. Na Bateriích u. č.27

14. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Střední x Pod Petřinami

2. nám. Před Bateriemi x U V. baterie

15. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Okraji x Krásného

2. Ve Střešovičkách x Pod Andělkou

19. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Radimova u nákupního střediska

2. Na Petynce (proti bývalému autobazaru)

20. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Pod Dvorem – u železniční tratě

2. Stamicova x Brixiho

21. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Heyrovského náměstí (u obchodu)

2. Nad Alejí x Šantrochova

22. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Brunclíkova x Nad Alejí

2. Na Větrníku x Dusíkova

26. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Zeyerova Alej x Nad Alejí

2. Na Okraji x Na Větrníku

27. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Sestupná x V Domcích

2. Na Petřinách x Křenova

28. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Hradním potokem x Potoční

2. Parléřova x Myslbekova

29. 8. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Libocká u č. 39 

2. Pod Drinopolem x Mládeže

2. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Liborova x Šlikova

2. Anastázova – parkoviště u Patočkovy ul.

3. 9. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kopeckého x Pod Věží-vozov.před 5/2309

2. Bělohorská x Kochanova



Městská část Praha 6 – OS PRO6, Pod Marjánkou 12, 16900 Praha 6 
nabízí pracovní místo 

ÚČETNÍ/PERSONALISTA

Platový tarif v 9. plat. tř. v rozmezí 17 600 – 26 500 Kč bude určen dle délky 
praxe s možností osobního příplatku. 

Náplň práce (pouze nejnáročnější příklady): účetnictví v programu GINIS, 
likvidace faktur, příprava podkladů k sestavení rozpočtu, vedení evidence 
majetku – zpracování inventarizačních seznamů, inventury; personalisti-
ka – vedení personální evidence, příprava a kompletace pracovněprávní 
a zaměstnanecké dokumentace, dílčí úkoly při výběru a přijímání nových 
zaměstnanců,  

Benefity: 5 týdnů dovolené, 3 dny sick days, stravenky v hodnotě 100 Kč, 
příspěvek na MHD v Praze, příspěvek na penzijní připojištění, podpora 
profesního rozvoje, aj. 

Pracovní poměr na dobu neurčitou, možnost i zkráceného úvazku; Místo 
výkonu práce: Praha. Předpokládaný nástup: 1. 8. 2019 nebo dle dohody. 

Požadavky: vzdělání středoškolské s maturitou, odborné nebo praxe 
v účetnictví (alespoň základy), orientace v personalistice, čistý TR.  

INZERCE

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

INZERCE

ÚŘEDNÍ DESKA / INZERCE



30 červenec 2019

KULTURA A VOLNÝ ČAS 

INZERCE

INZERCE

KVÍZ
Poznáte, co je na obrázku? 
Odpověď zašlete do 20. srpna 2019 na adresu 
radnice a obálku označte nápisem KVÍZ.  Vítěz 
obdrží zajímavou publikaci poštou. 

Správná odpověď ke kvízu z minulého čísla 
 zněla: AFI Vokovice. Výhercem publikace 
je JUDr. Simona Hrabětová.

Koupím byty pro své děti. Přímý zájemce. RK nevolat.  
Tel. : 702815516  

Potřebujete vyklidit a nevíte jak na to? Vyklízíme 
a odvážíme z těchto míst: půdy, byty, sklepy, 
dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE  NA TEL.: 
702 410 965.  Sedm dní v týdnu.

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo větší do 20 tisíc 
jen pro 2 osoby - pár. Ideálně na 2 roky a více, lodžie 
výhodou, ale nemusí být, centrum do 30 minut. Zaří-
zení na dohodě. RK nevolat. Děkuji. 605 845 088

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Vyklízení sklepů, bytů, 
pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše za rozumnou 
cenu. Stěhování všeho druhu. Volejte: 773 484 056

Nabízím kompletně zařízenou stomatologickou ordinaci v Praze  6 na Kulaťáku. Vybavení: jedno křeslo, PC dent. OPG i  intraorální rönt-
gen. Upřednostňuji pronájem na delší dobu. Vhodné také pro dentální hygienistku. Prosím volejte na číslo: 233 342 474

Stomatologie KUPETZOVÁ, Dejvice, Vítězné náměstí 10, 3. patro 
přijímá nové pacienty. Volejte na číslo 775 523 377 nebo pevná 
linka 233 342 474. Termín dostanete ihned nebo po domluvě 
následující den. 

SEŘÍZENÍ PLASTOVÝCH OKEN A BALKONOVÝCH DVEŘÍ. 
Tel: 733 720 950  e-mail: zdenek.janci@email.cz

Koupím byt v Praze 6, přímo od majitele. 
Tel.: 604 617 788

Malování, lakování, zednické práce, štukování, stěrky a sádrokar-
ton, sezonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476.

PRÁZDNINY V PELLÉOVCE BUDOU 
PATŘIT AKTUÁLNÍ VÝSTAVĚ CHŮZE 
V ŠERU ILUSTRÁTORKY ALŽBĚTY 
SKÁLOVÉ. MALÍŘKA, GRAFIČKA 
A KRESLÍŘKA PATŘÍ KE GENERACI 
UMĚLCŮ, KTEŘÍ PODOBU ILUSTRA
CE ZÁSADNĚ PROMĚNILI.  

Jejich práce je kupříkladu ovlivněna komiksem, 
v němž dominuje obrazová složka, přesto zůstá-
vá stále vyprávěním, daleko více se také uplat-
ňuje autorská kniha. Pod uměleckým vedením 
Juraje Horvátha nechává tuto ilustrátorskou 
proměnu nejsilněji vyznívat nakladatelství Ba-
obab, k jehož okruhu ilustrátorů Skálová patří.
Živnou půdou obrazů Skálové je realita všech 
míst, kde se pohybuje – ve volné přírodě, v dů-
věrně známé krajině nebo uvnitř, v  intimitě 
domova a míst, kde žije a odkud také vycházejí 
příběhy jejích ilustrací. Proto u Alžběty Skálové 
hrají tak důležitou roli autorské knihy, jež sama 
ilustruje i  píše. Knihy a  knížky Alžběty Skálo-
vé procházejí podobnou cestou od  viděného 
k myšlenému a v procesu práce i prožitému. Vše 
pak rozpracovává ve  velkém množství variant 
a  návrhů, někdy zcela miniaturních. Vystupuje 
zde tak jeden z  hlavních rysů její tvorby: přes-
nost a preciznost, potřeba dokonale vystihnout 
všechno podstatné, týkající se nejen tvaru a for-
my, ale i  toho, co s  sebou nesou, co vyjadřují. 
Knižní ilustrace v  sobě skrývají určité omezení 

– jsou vedeny příběhem, který obrazově dopro-
vázejí. Nic však neomezuje fantazii, se kterou je 
předvádějí, prohlubují a  obohacují, jako třeba 
Pampe a  Šinka, citově vřelé postavičky, zroze-
né jako bytosti z  chmýří semínek pampelišky 
a  liščího ocasu. Tato knížka získala v  roce 2011 
prestižní cenu Magnesia litera, o  rok pozdě-
ji ji získal Rostlinopis s  textem Jiřího Dvořáka. 
V roce 2010 za nejkrásnější knihu získal 1. cenu 
Péťa medánek, půvabně zrcadlící lidský svět.
Výstavu, kterou je možné zhlédnout do  14. 9., 
doplňuje bohatý doprovodný program pro děti 
v  podobě ilustrátorských tvůrčích dílen. Více 
na www.villapelle.cz.

Projděte se v šeru 
ve Ville Pellé
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek, marian.
hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266, Mgr. M. Baxa, 
mbaxa@praha6.cz; členové: Mgr. Jiří Růžička, 
602 176 922, jruzicka@praha6.cz, Mgr. O. Kolář, 
Ing. arch. Eva Smutná, Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz, Mgr. J. Bartůšek, Mgr. M. Kaňáko-
vá, Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předsedkyně: Mgr. Kateřina Bartošová,  
kbartosova@email.cz ; místopředsedové: Mgr. P. Ci-
vínová, J. Dočekal; členové: Mgr. J. Stárek, jstarek@
praha6.cz, Ing. Marie Kubíková, tel.: 724 174 006, 
e-mail:  marie_kubikova@seznam, Ing. Jiří Lála, jlala@

praha6. cz, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. Petrásek, 
Ing. Bc. Simona Nesvadbová, Ph.D., V. Šuvarina, 

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást, ondrej.chrast@gmail.com
členové: V. Mahrik, J. Kabelová, jana.kabelova@pira-
ti.cz, Ing. M. Vlach, milos@easy.cz, B. Hrůzová, Ing. E. 
Tichá, Ing. V. Šraier, Mgr. Tomáš Šídlo, Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: MgA. Petr Prokop tel.: 608 920 937,  
petar@vosto5.cz
členové: Mgr. Jan Lacina, jlacina@praha6.cz,  
tel.: 220 189 170, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek,  
 e-mail: kuzilek@otevrete.cz, Ing. Mgr. Libor Bezděk, 

tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpraha.cz, Mgr. P. Kar-
vánek, MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6, Zdeněk 
Hořánek, zhoranek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Arch. M. Polách,
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832; členové: 
JUDr. P. Pražáková, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček, Bc. T. 
Klíčová, Ing. Roman Mejstřík

NEZAŘAZENÍ ZASTUPITELÉ 
Mgr. P. Píša Ph.D. (Zelení), tel: 603 114 577,  
e-mail: ppisa@praha6.cz
Ing. P. Weber (Zelení), weber.pavel@seznam.cz
MUDr. Antonín Nechvátal (Zelení), tel.: 774 077 650,  
e-mail: anechvatal@email.cz

KONTAKTY NA NA ZASTUPITELE 

INZERCE

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka / 

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY 
i poškozené. Zejména máme zájem o dečky, přehozy, 

hračky–vláčky, panenky, auta,modely autíček, parní stroj, 
reklamní cedule. Sklo hutní-těžké, broušené, skleněné 

objekty-sochy,barevné-vázy, mísy, popelníky.Vzduchovky, 
zbraně, gramofony, telefony. Porcelán-sošky. Kovové 

mísy, košíky, tácy.Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, 
grafiku-moře, krajiny, děti, válka, města, folklor, abstrakce, 
romantická malba, hospodský námět. Hodiny-pendlovky, 
podlahové, ročky-pod skleněným poklopem, aj.Sochy-kov, 

dřevo. Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii-korále-
brože.Vánoční ozdoby, Betlémy-papír, dřevo. Nábytek 

z chromových trubek-stojany, věšáky.Lampy, lustry.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

ZŠ a MŠ Antonína Čermáka, Praha 6 hledá pro příští školní rok 2019/2020 učitele anglického jazyka, 
učitelku do MŠ A. Čermáka, asistenty pedagoga a uklízečky. Zájemci mohou volat na číslo 296 233 000,  
607 753 832 nebo psát na e-mail: skola@zscermaka.cz.

Vojenské lesy a statky ČR, s.p. nabízí volná místa bezpečnostních pracovníků na místa v Praze ve 12 
hodinovém nepřetržitém provozu. Požadavek trestní bezúhonnost a občanství ČR. Nabízíme výhody 
a jistoty práce ve státním podniku. Kontakt: 602 115 060, 724 071 133, 954 003 696, email: podatelna.
vls@vls.cz

HLEDÁ SE KUCHAŘ - zástupce šéfkuchaře a kuchař na gril!!! SEZONA JE ZA DVEŘMI A TAK POSILUJE-
ME NÁŠ TÝM. 30 – 45.000 Kč netto za 15 dnů práce! Láká vás vařit v jedné z nejlepších restaurací 
v Praze 6, lídra v řetězci PUOR, přímo v centru Dejvic? Doplňujeme pozice zástupce šéfkuchaře 
a kuchaře na gril, s intenzivním tréninkovým programem pro méně zkušené. Nabízíme jistotu 
stabilního zaměstnavatele, motivující výdělek, pravidelnou pracovní dobu, atraktivní prostředí, 
věrnostní program a možnost profesního růstu s bonusem za výsledky. Pokud vás vaření baví, 
nebojíte se práce a je na vás spolehnutí, dejte nám o sobě vědět!
Kontakt : jn.nykodym@gmail.com, 603 920 920
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